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Secretaria 
fu 
 
Acta de la sessió extraordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     6 
Data: 29.05.13 
Horari: de 20.00 a 24.00 
Lloc: Casa de la Vila  
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde  
Román Pascual Rodríguez, regidor  
Susanna Mir Julià, regidora. 
Joan Miquel Llodrà Nogueras, regidor. 
Juan José Almansa Aragón, regidor 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora  
David Caldeira Bacardit, regidor 
Catalina Victory Molné, secretària  
 
El president obre la sessió.  
 
1.- Aprovar l’acta de la sessió anterior, de data 24 d’abril de 2013.- La 
secretària llegeix l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, del dia 24 d’abril de 2013. 
L’acta s’aprova per unanimitat dels assistents. 
 
2.- Aprovar la modificació de crèdit 06/2013.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna 
compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Suplement de crèdit 
 
ATÈS que els suplements de crèdit es regulen a l’article 177 del RD legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals i al Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, títol IV, en 
matèria de pressupostos. 
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ATÉS que de conformitat amb l’article 177 de l’esmentat Reial decret legislatiu 2/2004, 
els mitjans o recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit 
extraordinari són: el romanent líquid de Tresoreria, majors ingressos efectivament 
recaptats que els previstos en el Pressupost o anul·lació o baixa de crèdits d’altres 
aplicacions del pressupost no compromeses, les dotacions de les quals es considerin 
reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
ATÈS que existeixen sobrants de crèdit, entre d’altres, a diverses aplicacions de 
joventut on estava previst realitzar les actuacions que ara farà l’EPE Ràdio Arenys. 
  
ATÈS que també existeixen sobrants de crèdit a diversos projectes d’inversió d’anys 
anteriors. Totes les baixes de crèdit que financen projectes d’inversió procedeixen de 
projectes amb finançament afectat per la qual cosa és necessari, d’acord amb l’article 
47.5 del Reial decret 500/90, de 20 d’abril, desistir totalment o parcialment d’iniciar o 
continuar l’execució de la despesa. 
 
ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria 
d’Alcaldia, hi ha diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- 
se fins a l’exercici 2014 i per a les quals el crèdit pressupostari previst resulta 
insuficient i no pot ser objecte d’ampliació, tal com s’explica en l’esmentada memòria 
de l’alcalde-president, i d’acord amb el següent detall: 
 
Despesa corrent 
� 31 491 449 Transferències corrents EPE Ràdio Arenys. S’incrementa l’aportació 
anual a l’EPE Ràdio Arenys, atesa la proposta conjunta amb la Regidoria de Joventut de 
realitzar l’organització i contractació de les Barraques 2013 per part de l’esmentada 
empresa pública. 
� 60 338 22609 Activitats festes populars cultura. La contractació d’una cobla per 
la festa major justifica l’augment de la consignació. 
� 60 334 22609 Activitats any Espriu. Cal augmentar la consignació existent per tal 
de realitzar l’acte central de l’Any Salvador Espriu a la plaça de la Sardana del parc de 
Lourdes. 
� 81 232 48900 Fons català de cooperació. S’incrementa l’aportació anual per 
destinar-ho al projecte Resposta a la crisi humanitària als campaments de refugiats de 
Tindouf. 
 
Inversions 
 
� Projecte 2010/2/PROCE/1 Procés participatiu (plaça Mare Paula). Per poder 
realitzar la primera fase del projecte bàsic d’integració paisatgística de la plaça Mare 
Paula Montal, cal incrementar la consignació inicial, d’acord amb el projecte aprovat 
definitivament el 13/03/2013. 
 
� Projecte 2008/2/URBAN/1 Llei de barris Sant Elm. Finalitzades les obres de 
“Rehabilitació d’elements comuns dels edificis (codi 2.01.01)“, cal traslladar la 
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consignació sobrant del capítol 7 d’aquest projecte, al capítol 6, on estan 
pressupostades actualment les actuacions a realitzar.  
 
�  Projecte 2011/2/ASOCI/1 Inversions acció social. Manca consignació per a la 
col·locació de l’armari per al comptador i la caldera. 
 
� Projecte2012/2/PROMO/1 Inversions promoció econòmica. Resulta insuficient 
la consignació existent per a la instal·lació d’un comptador provisional d’obres a 
l’edifici Xifré. 
 
� Projecte 2008/2/URBAN/3 Condicionament Riera. Cal incorporar al projecte la 
totalitat del finançament existent (anualitat del 2011subvenció Diputació de Barcelona). 
 
� Projecte 2013/2/BRIGA/1 Maquinària, instal·lacions i utillatge serveis. Cal 
incrementar la consignació per tal de comprar una màquina escombradora. 
 
Crèdits extraordinaris 
 
ATÈS que els crèdits extraordinaris també els regula l’article 177 del RD legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals i al Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, 
títol IV, en matèria de pressupostos. 
 
ATÉS que de conformitat amb l’article 177 de l’esmentat Reial decret legislatiu 2/2004, 
els mitjans o recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit 
extraordinari són: el romanent líquid de Tresoreria, majors ingressos efectivament 
recaptats que els previstos en el Pressupost o anul·lació o baixa de crèdits d’altres 
partides del pressupost no compromeses, les dotacions de les quals es considerin 
reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
ATÈS que existeixen sobrants de crèdit entre d’altres, i a l’ aplicació pressupostària 
relativa a la seguretat social de governació ja que no s’han cobert fins al dia d’avui  
places vacants, a l’aplicació relativa a la recollida d’escombraries, atès que durant 
l’exercici 2013 no es durà a terme el nou model de recollida.                                                                
 
ATÈS que també existeixen sobrants de crèdit al PROJECTE 2008/2/ENSEN/2 Escola 
bressol, ja que les obres de l’edifici es van recepcionar a finals de l’exercici 2011.  
 
ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria 
d’Alcaldia, hi ha diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- 
se fins a l’exercici 2013 i per a les quals no existeix  crèdit pressupostari, tal com 
s’explica en la esmentada memòria de l’alcalde-president. 
 
Despesa corrent 
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30 439 22699 Projecte pesca turisme al Maresme. D’acord amb les subvenció atorgada 
pel Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya, cal dotar la 
part que finançarà l’Ajuntament de l’esmentat projecte. 
 
Inversions 
 
� Projecte 2013/2/SGRAL/1 Inversions administració general. La nova dotació 
pressupostària es justifica per la compra d’un vehicle per als serveis generals.  
 
� Projecte 2011/2/ASOCI/1 Inversions acció social. Cal crear una aplicació 
pressupostària ja que també es vol comprar un vehicle per a aquest servei. 
 
� Projecte 2013/2/ALCAL/1  Subvencions de capital Alcaldia. D’acord amb la 
proposta d’Alcaldia es procedeix a consignar nominativament en el pressupost la 
subvenció que es vol atorgar a la Parròquia Santa Maria per a la realització d’obres a 
l’església durant l’exercici 2013 (teulada Minerva). 
 
� Projecte 2013/2/BRIGA/1 Inversions serveis bàsics. La compra de mobiliari urbà 
per al parc de Lurdes fa necessària la dotació d’aquesta aplicació. 
 
� Projecte 2013/2/ESPRI/1 Inversions Espriu. Es necessari crear l’aplicació i el 
projecte per tal de poder comprar llibres del fons bibliogràfic. 
 
Modificació de les Bases d’execució del pressupost i modificació objecte de 
subvencions nominatives 
 
 VIST que cal modificar l’article 23è Indemnitzacions per assistència a òrgans col·legiats de 
les vigents Bases d’execució del pressupost atès que cal recollir l’acord de Ple de 25 de 
juliol de 2012 que establia un nou règim d’indemnitzacions. 
 
VISTA la proposta de la Regidoria d’Educació de sol·licitud de modificació de l’objecte 
de les subvencions nominatives que s’atorguen anualment a l’AMPA de l’escola Joan 
Maragall i a l’AMPA de l’escola Sinera. 
 
VISTA la memòria de l’alcalde-president. 
 
ATÈS que la proposta de modificació ha d’ésser sotmesa a l’aprovació del Ple de 
l’Ajuntament. 
 
VIST l’informe d’Intervenció número 22/2013.  
 
És per tot això que es proposa a la Comissió Informativa que emeti el següent 
DICTAMEN: 
 
PRIMER.- Desistir totalment o parcialment d’iniciar o continuar l’execució de la 
despesa que a continuació es detalla: 
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Projecte Denominació Denominació

2010/2/PROCE/1 PROCÉS PARTICIPATIU 40 341 609 ALTRES INVERSIONS:PL.MARE PAULA

2012/2/URBAN/2 CONDICIONAMENT CARRERS URBANISME 40 155 62503 MOBILIARI URBÀ CARRERS URBANISME

2008/2/URBAN/1 LLEI DE BARRIS SANT ELM 40 151 78900 SUBVENCIONS CAPITAL URBANISME

2008/2/ENSEN/2 ESCOLA BRESSOL 70 321 622 EDIFICI ESCOLA BRESSOL EDUCACIÓ

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 640 REDACCIÓ PROJECTE MERCAT

Aplicació

 
 
SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 6/2013 sota la modalitat de 
suplement de crèdit i crèdit extraordinari finançats amb romanent de tresoreria afectat 
i anul·lacions o baixes de crèdit d’aplicacions del pressupost no compromeses, les 
dotacions de les quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei segons el 
detall següent:  
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Suplement de crèdit

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

31 491 449 TRANSFERÈNCIES CORRENTS EPE RÀDIO ARENYS COMUNICACIÓ 43.218,00

60 338 22609 ACTIVITATS FESTES POPULARS CULTURA 8.470,00

60 334 22609 ACTIVITATS ANY ESPRIU 40.000,00

81 232 48900 FONS CATALÀ DE COOPERACIÓ, COOPERACIÓ INTERNACIONAL I SOLIDARITAT 100,00

TOTAL 91.788,00

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

71 337 203 LLOGUER MAQUINÀRIA, INST. I UTILLATGE INFÀNCIA I JOVENTUT 6.613,00

71 337 22701 SEGURETAT -JOVENTUT 3.500,00

71 337 22609 ACTIVITATS CULTURALS INFÀNCIA I JOVENTUT 28.535,00

71 337 22606 CONFERÈNCIES I CURSETS INFÀNCIA I JOVENTUT 3.000,00

71 337 22602 PUBLICITAT I EDICIONS INFÀNCIA I JOVENTUT 1.570,00

22 O11 310 INTERESSOS FINANCERS HISENDA 14.000,00

90 132 16000 SEGURETAT SOCIAL SEGURETAT 10.000,00

51 162 2270002 RECOLLIDA ESCOMBRARIES MEDI AMBIENT 24.570,00

TOTAL 91.788,00

Despesa d'inversió

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2010/2/PROCE/1 PROCÉS PARTICIPATIU 40 155 60901 ALTRES INVERSIONS PLAÇA MARE PAULA 7.735,68

2008/2/URBAN/1 LLEI DE BARRIS SANT ELM 40 151 619 REPOSICIÓ CARRERS URBANISME I SERVEIS TÈCNICS 72.325,97

2011/2/ASOCI/1 INVERSIONS ACCIÓ SOCIAL 80 230 622 EDIFICIS ADMÓ. BENESTAR SOCIAL 1.956,99

2012/2/PROMO/1 INVERSIONS PROMOCIÓ ECONÒMICA 30 430 622 EDIFICIS PROMOCIÓ ECONÒMICA 1.084,27

2013/2/BRIGA/1 INVERSIONS SERVEIS BÀSICS 50 169 623 MAQUINÀRIA, INSTAL·LACIONS I UTILLATGE SERVEIS 90.666,53

TOTAL 173.769,44

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2010/2/PROCE/1 PROCÉS PARTICIPATIU 40 341 609 ALTRES INVERSIONS:PL.MARE PAULA 682,37

2012/2/URBAN/2 CONDICIONAMENT CARRERS URBANISME40 155 62503 MOBILIARI URBÀ CARRERS URBANISME 7.053,31

2008/2/URBAN/1 LLEI DE BARRIS SANT ELM 40 151 78900 SUBVENCIONS CAPITAL URBANISME 72.325,97

2008/2/ENSEN/2 ESCOLA BRESSOL 70 321 622 EDIFICI ESCOLA BRESSOL EDUCACIÓ 92.623,52

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 640 REDACCIÓ PROJECTE MERCAT 1.084,27

TOTAL 173.769,44

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2008/2/URBAN/3 CONDICIONAMENT RIERA 40 155 619 CARRERS URBANISME 95.000,00

TOTAL 95.000,00

Denominació Import

87010 ROMANENT  TRESORERIA PER A DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT 95.000,00

TOTAL 95.000,00

Aplicació

Aplicació

Aplicació

Aplicació

Aplicació

Aplicació
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Crèdit extraordinari

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

30 241 22699 PROJECTE PESCA TURISME AL MARESME 5.100,00

2013 2 ESPRI 1 INVERSIONS ESPRIU 62 332 629 FONS BIBLIOGRÀFIC ESPRIU CENTRE ESPRIU 1.000,00

TOTAL 6.100,00

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

90 132 16000 SEGURETAT SOCIAL SEGURETAT 5.100,00

22 O11 310 INTERESSOS FINANCERS HISENDA 1.000,00

TOTAL 6.100,00

Aplicació

Aplicació

 
 
Inversions

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2013/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 920 624 ELEMENTS DE TRANSPORT 7.283,28

2011/2/ASOCI/1 INVERSIONS ACCIÓ SOCIAL 80 230 624 ELEMENTS DE TRANSPORT 7.500,09

2013/2/ALCAL/1 SUBVENCIONS DE CAPITAL ALCALDIA 10 912 78900 SUBVENCIÓ PARRÒQUIA SANTA MARIA (R58004757C):OBRES ESGLÉSIA 6.000,00

2013/2/BRIGA/1 INVERSIONS SERVEIS BÀSICS 50 155 625 MOBILIARI SERVEIS 8.500,00

TOTAL 29.283,37

FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2008/2/ENSEN/2 ESCOLA BRESSOL 70 321 622 EDIFICI ESCOLA BRESSOL EDUCACIÓ 29.283,37

TOTAL 29.283,37

Aplicació

Aplicació

 
 
TERCER.- Aprovar la distribució dels agents receptors i emissors del finançament a 
què es refereix el punt segon d’aquesta proposta segons Annex adjunt.  
 
QUART.-  Modificar l’objecte de les subvencions nominatives recollides en les 
aplicacions pressupostàries 70 321 48900  i 70 321 48901 i establir el següent: 
 
Aplicació 70 321 48900 Suv. Ampa J. Maragall: activitats extraescolars i festes de 
l’escola. 
Aplicació 70 321 48901 Suv. Ampa Ceip Sinera: activitats extraescolars, agendes, festes 
i fotografia. 
 
CINQUÈ.-  Modificar l’apartat 1 i 2 (es reagrupen en 1) de l’article 23è Indemnitzacions 
per assistència a òrgans col·legiats de les Bases d’execució del pressupost, que queda 
redactat de la següent manera: 
 
1. Per acord de Ple de 25 de juliol de 2012, els regidors i regidores, sempre que no 
tinguin una remuneració per dedicació exclusiva o parcial a l’Ajuntament, percebran el 
règim d’indemnitzacions següents: 
 
a) Per assistència als Plens: 
      Un import de 209,78 euros/sessió amb una quantia màxima al mes de 209,78 
euros. 
b) Per assistència a la Comissió de Coordinació i Planificació: 
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      Un import de 715,70 euros/sessió, amb una quantia màxima al mes de 715,70 
euros. 
c) Per assistència a la Junta de Portaveus: 
     Un import de 308,49 euros/sessió, amb una quantia màxima al mes de 308,49 
euros. 
 
SISÈ.- Publicar l’acord anterior al BOP, per al tràmit d’informació pública, durant un 
període de 15 dies, d’acord amb el que disposa l’article 169 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. En el supòsit que no es produeixin reclamacions en 
el termini esmentat, l’acord de modificació del Pressupost de l’exercici 2013, 
s’entendrà definitivament aprovat per aquesta corporació. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: 2.- Aprovar la modificació de crèdit 6/2013 
 
ERC no votarà a favor d’aquesta modificació de crèdit, ja que algunes d’aquestes 
modificacions es donen per poder atendre unes despeses amb les quals no podem 
estar d’acord.  
 
Sí que entenem i compartim la necessitat de fer la transferència a l’EPE de Ràdio 
Arenys, ja que pensem que es tracta una bona iniciativa per intentar que les festes de 
Sant Zenon siguin millor any rere any.  
 
Quant a la modificació de la partida de festes populars per contractar una cobla per 
import de 8.470.-€ ens sembla fora de lloc, més quan en una modificació de crèdit 
anterior, ja es va modificar la partida pel mateix motiu. No sabem per quan sortirà 
contractar les cobles o orquestres de festa major, però creiem que en els temps de 
crisi, no s’haurien de gastar tants diners en orquestres de primera fila que tenen un 
caixet tan alt, ja que hi ha orquestres més modestes que ho fan igual de bé. És com 
l’economia familiar, en temps de crisi, una família que va justa econòmicament, no anirà 
de vacances a Nova York, sinó que potser anirà a la Cerdanya, esperant temps millors 
per malgastar diners.  
 
En quant a la modificació sobre les activitats de l’any Espriu, ERC està molt orgullosa 
que l’acte central es faci a Arenys, però no ens agrada que el nostre Ajuntament hagi 
d’aportar-hi 40.000.-€. Si el comissariat de l’any Espriu és del Departament de Cultura 
de la Generalitat, per què l’Ajuntament ha d’aportar tants diners per un sol acte? 
Creiem que no s’ha sabut negociar i que genera mala maror, més quan el comissari de 
l’Any Espriu té un sou milionari.  
 
En relació amb la plaça Mare Paula. Ja hem perdut el compte de quantes modificacions 
de crèdit s’han fet per adequar aquesta plaça. El mes de febrer vaig preguntar al 
regidor d’Hisenda quants diners havíem ja gastat: 80.960.-€, més la modificació de 
crèdit del mes per a l’enjardinament, més la que es porta a aprovació avui, en total 
7.735.-€. En total ja hem invertit més de 100.000.-€ a la plaça Mare Paula. No troben 
que n’han fet un gra massa? Creuen que és factible, tal com estem, aquesta despesa per 
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condicionar una plaça? Realment no creuen que aquests diners es podien haver gastat 
per arranjar altres indrets d’Arenys que més ho necessiten? Recordem que la plaça ja 
existia, només s’ha arranjat, per més de 16.000.000 de ptes. Un altre cop em permeto 
fer-los una recomanació:  si són pares de família i viuen en una casa relativament 
moderna, d’uns 10 anys, on hi ha un lavabo que perd aigua pertot arreu, on la dutxa no 
té aigua calenta, on el vàter no xucla els residus, i tenen una cuina de 10 anys que no 
dóna problemes, no arreglaran abans el lavabo? O se’n gastaran 100.000 a fer una cuina 
nova de disseny? Sisplau, no perdin el nord, pensin en quines són les conseqüències 
dels seus actes per a Arenys i prioritzin.  
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Com que aquesta modificació té diferents aspectes que 
volem comentar, anirem remarcant allò que considerem pertinent.  
• No veiem amb mals ulls que la ràdio municipal faci la gestió de la contractació 
dels grups de la festa major. No és la seva feina, però entenem que, atesa l’escletxa 
legal que ho permet fer, és una bona opció per estalviar costos. 

• En canvi, veiem desmesurada la quantitat i l’espectacle proposat per celebrar 
l’acte central de l’Any Espriu. Espriu era l’antagonisme del que es vol fer. Era 
l’austeritat personificada i la recerca de la irrellevància pública més enllà dels seus 
escrits. Per tot plegat, aquest acte, amb la informació que tenim fins ara, ens sembla 
sobrer i, malauradament, amb molt poca sensibilitat espriuana. 

• Respecte a la Llei de barris, caldria valorar si s’estan assolint els resultats. 
Recordem que a la Llei de barris, rere un rerefons urbanístic hi havia un projecte social 
i de cohesió que, ateses les darreres notícies aparegudes a la premsa i havent parlat 
amb el veïnat, no estan millorant el que es pretenia. 

• Sobre la compra de vehicles per als serveis generals, demanaríem que la 
compra es fes amb criteris de sostenibilitat i, sobretot, d’estalvi. Remarquem això 
darrer perquè a la porta de l’Ajuntament hi ha una bicicleta elèctrica morta de fàstic 
que bé serveix per moure’s. 

• I respecte a les millores a la plaça Mare Paula i als quasi 50.000 euros que s’hi 
destinen per a l’enjardinament, des de la CUP tenim una proposta per minimitzar-ne el 
cost. Si la gestió fos feta pel veïnat, així com la decisió de què plantar-hi, aconseguiríem 
una corresponsabilització de la gestió de l’espai públic i ja sabem que això implica més 
preservació ja que aleshores l’espai ja no és de ningú sinó que és de tothom. Aquesta 
és la proposta de custòdia de terres sobre la qual estem treballant la CUP i que, a 
banda d’un estalvi, aconsegueix potenciar la participació i la cohesió social. 

• I pel que fa a l’aportació al Fons Català de Cooperació, malgrat que la xifra és 
migrada, ja ens sembla bé. Sap greu, però, que no hi hagi diners per pagar la quota 
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d’Amics de la Bressola, a la Catalunya Nord, tal com va denunciar el grup d’ICV al ple 
passat. 

Remarcats aquests aspectes, i atès el fet de no ser nosaltres mateixos qui gestionem i 
decidim com administrem aquests diners, i el fet de no compartir consignacions que 
pensem que són del tot innecessàries, el sentit del vot de la CUP en aquest punt no 
pot ser favorable. 
 
La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: Avancem que el grup municipal d'ICV votarà en contra de la sisena 
modificació de crèdit d'aquest any 2013, sota la modalitat de suplement de crèdit i 
crèdit extraordinari. 
 
Ho farà perquè no podem compartir molts dels criteris a l’hora de prioritzar accions 
que guien la modificació proposada. Sí que hi ha, però, diverses despeses especifiques 
amb què aïlladament podríem estar d'acord, però el gruix fort de la present 
modificació ens fa decantar en contra de la proposta.  
 
Passem a comentar-ne alguns tot i que no entrarem en el detall de tota la proposta:  
 
Per exemple, podem estar d'acord amb l’augment de l'aportació anual a l’empresa 
Pública Ràdio Arenys, si tenim en compte el treball conjunt que realitzen amb la 
Regidoria de Joventut per portar a terme l’organització i la contractació de tot el bloc 
de concerts i barraques d'aquest estiu per tal d’aprofitar que l'empresa pública pot 
recuperar l'IVA i tornar-lo a reinvertir en les activitats, i que d'aquesta manera 
l'Ajuntament pot aconseguir un millor preu en els grups. Ara bé, per l'import de la 
quantitat gestionada que supera els 40 mil euros, creiem que seria aconsellable fer un 
concurs  o un procediment negociat per dur-ho a terme. També valorem l’esforç que 
s'ha fet per trobar consens polític en aquesta mesura, però creiem que hauria calgut 
també una trobada del Consell d'Administració de la Ràdio i del seu Consell Assessor 
per valorar-la amb altres agents implicats. 
 
I si bé compartim l’esforç de la Regidoria per aconseguir condicions més avantatjoses i 
que treballi en complicitat amb altres equipaments o serveis municipals, a la mateixa 
modificació hi veiem una altra despesa que per nosaltres és absolutament 
contradictòria amb la voluntat política de la proposta. 
 
Joventut estalviarà i podrà tornar a reinvertir el 21% de l'IVA que genera la despesa, és 
a dir, més de 8.000 euros, però no veiem aquesta mateixa línia de contenció de la 
despesa a la Regidoria de  Cultura, que augmenta en 8.500 euros la partida de festes 
populars per contractar una segona orquestra de ball i sardanes per la Festa Major, fet 
que creiem que no s’adequa als temps que corren. 
  
Si ja tenim una de les principals orquestres de les anomenades de Girona, com és la 
Cobla Orquestra Malavella, per què ens cal una altra formació de les mateixes 
característiques en aquests moments que estem retallant per tots costats?  Creiem que 
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s’hauria pogut trobar una solució molt més adequada al pressupost a més si tenim en 
compte que el segon ball caurà en un dia laboral i que l’endemà només serà festiu per 
als arenyencs. 
  
Una altre de les despeses que no acabem d’entendre és la de l’augment de la 
consignació econòmica per tal de realitzar l’acte central de l'Any Espriu a Arenys, a la 
plaça de la Sardana del parc del Lurdes, avaluat en 40 mil euros. 
 
Si bé vam entendre que en el Pressupost 2013, es creés una partida extraordinària 
dedicada a les activitats Any Espriu a Arenys amb 30 mil euros, ara no podem entendre 
que s’ampliï amb 40 mil euros més. I no ho podem compartir, no pas perquè no 
valorem moltíssim que un dels actes centrals del centenari se celebri a la nostra vila i 
vagi signat per un artista arenyenc, sinó perquè des del primer dia, almenys nosaltres, 
havíem rebut la informació que el pressupost d'aquest acte, anava a càrrec íntegrament 
de la Comissió Any Espriu, i que en tot cas l'aportació de l'Ajuntament d'Arenys de 
Mar seria en format de recursos humans i de suport al muntatge. Mai s’havia parlat que 
calgués una aportació econòmica tan important com és la de 40 mil euros per fer-se 
càrrec d’elements de logística grossa com són la instal·lació de graderies, els grups 
electrògens i d'altres. 
 
I ara que ningú ens surti amb l’argument que estem en contra de l’acte multitudinari i 
de la celebració arenyenca, i de la repercussió que tindrà l’esdeveniment... que quedi 
clar que per nosaltres, en aquest acte central, l'Ajuntament d'Arenys no hauria 
d’intervenir-hi en el finançament directe, que ja prou feina i dedicació econòmica i de 
recursos posem als actes programats al llarg de l'any. La despesa de la Rua dels 
Comediants, també sembla ser que tindrà un cost milionari, i no sabem a hores d’ara si 
també l’assumirà l'Ajuntament o comptarà amb mecenes d'altres institucions o privats. 
 
Ens ha semblat com a mínim que fa riure, i vam demanar a la Comissió preceptiva que 
es canalitzés d'una altra manera, l’augment de 100 euros per destinar al projecte de 
Crisi Humanitària als campaments de refugiats de Tindouf al Sàhara. Fet d'aquesta 
manera, sembla més un acte administratiu de caritat mal entesa que no pas de 
cooperació o de solidaritat. 
 
Pel que fa a temes d’inversió, no entenem com de nou s'ha d’ampliar la partida 
destinada a l’enjardinament de Mare Paula, quan ja es va destinar un anterior suplement 
de crèdit a la mateixa obra de millora paisatgística dotada a l’entorn de 40 mil euros. 
 
I que ningú es pensi que estem en contra de les millores que es fan al veïnat perquè no 
és cert, el que passa, es que trobem que és desmesurada en aquesta ocasió la quantitat 
que suposa una partida que no hauria de ser tan elevada com és la d’enjardinament, i 
més perquè s’argumenti que el pressupost previst s'ha quedat curt. 
 
Entenem, per exemple, la necessitat d’invertir en una màquina escombradora nova per 
mantenir més nets els carrers de la vila, però si parlem de parc de vehicles,  no veiem 
justificada la compra de dos  nous vehicles adscrits a serveis concrets, com és el cas de 
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Serveis Generals i Acció Social, pensant que cal optimitzar el parc mòbil de vehicles de 
l'Ajuntament compartint el dispositiu entre tots els serveis i equipaments municipals. 
Hem d’anar cap una altra cultura d’entendre les coses, i també mancomunar l’actiu de 
l'Ajuntament i no fragmentar-lo amb regnes de Taifes. Entenem que no hi entrarien en 
aquest cas els vehicles de la Policia Local, atesa la seva finalitat de seguretat i la seva 
acció d’immediatesa. Pensem que dos vehicles nous, vol dir també els impostos 
pertinents, les assegurances, el combustible...  
 
Podem compartir també la subvenció a la parròquia de Santa Maria dotada amb 6.000 
euros, per a la restauració de la Minerva, tot i que no hem entès perquè no es va 
preveure ja en el pressupost inicial d'aquest any. 
 
Compartim també la modificació de l’objecte de les subvencions que es donen a les 
Ampes de les escoles públiques arenyenques per facilitar-los les coses a l’hora de 
justificar les subvencions atorgades, o les inversions a acció social d’infraestructures, 
però tal i com hem expressat en iniciar l’argumentació, el global d'aquesta modificació 
de crèdit, no comptarà amb el vot favorable d'Iniciativa. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal  
Vots en contra:  3 vots d’ICV, 1 vot CUP I 1 vot ERC. 
 
3.- Aprovar la  modificació de diversos preus públics.- El tinent d’alcalde Sr. 
Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
VISTA la proposta de la Regidoria de Serveis Socials de modificació del preu públic de 
la Residència Geriàtrica. 

 

VIST l’estudi econòmic que posa de manifest l’índex de cobertura d’ingressos sobre 
despeses i l’informe de l’àrea que justifica les raons per les quals el preu públic es troba 
per sota del cost del servei. 

 

VISTA la proposta de la Regidoria d’Esports de modificació del preu públic relatiu al 
gimnàs municipal i a l’eliminació del preus de les activitats esportives d’estiu i d’hivern, 
atès que ja no es realitzen. 

 

VIST l'informe que presenta l’àrea en el qual s'especifiquen els costos dels esmentats 
preus públics i la justificació de la manca de cobertura dels ingressos sobre les 
despeses. 
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VIST que amb la presentació de la documentació del Pressupost 2013 l’EPE Ràdio 
Arenys va incloure el quadre de tarifes previst per a l’exercici 2013, i que cal, doncs, 
suprimir els preus existents en l’annex de tarifes de l’Ordenança general de preus 
públics. 

 

ATÈS que l’article 44 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals 
estableix que quan existeixin raons socials, benèfiques, culturals o d’interès públic que 
així ho aconsellin, l’entitat podrà fixar preus públics per sota del cost del servei. 

 

ATÈS que l’article 47 del RD legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, especifica que l’establiment o 
modificació dels preus públics correspondrà al Ple de la corporació, sense perjudici de 
les seves facultats de delegació en la Junta de Govern. 

 

ATÈS que d’acord amb l’article 6 de la vigent Ordenança general reguladora dels 
preus públics, les modificacions posteriors a l’establiment dels preus públics 
corresponen a la Junta de Govern Local. 

 

VIST que en l’actualitat per diferents raons la Junta de Govern Local no realitza 
setmanalment les seves sessions. 

 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Modificar el preu públic recollit en la Tarifa 1 de l’Annex de Tarifes de 
l’Ordenança general reguladora dels preus públics, d’acord amb el següent detall: 
 
TARIFA 1-ENSENYAMENTS ESPECIALS 
 
Es modifica l’últim paràgraf relatiu a les tarifes reduïdes d’acord amb el següent: 
 
On diu “famílies nombroses” ha de dir “famílies nombroses o membre de família 
monoparental”. 
 
SEGON- Modificar els preus de l’apartat 2 de la Tarifa número 2 de l'Annex de 
Tarifes de l'Ordenança general reguladora dels preus públics, relatiu a 
INSTAL·LACIONS ESPORTIVES MUNICIPALS, d'acord amb el següent detall: 
 
2. Gimnàs municipal 
 
Quota trimestre........................ 50,70 € 
 
La resta de l’apartat no es modifica. 
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TERCER.- Suprimir els preus públics recollits en la Tarifa 3 ACTIVITATS D’ESTIU, 
relatius a les activitats d’estiu i excursions i sortides de l’àrea d’esports (preus 1 a 33). 
 
QUART.- Suprimir els preus públics recollits en la Tarifa 4-RÀDIO MUNICIPAL. 
 
CINQUÈ.- Aprovar de conformitat amb allò que disposen els articles del 41 al 47 del 
TRHL, la modificació  del preus públics de la Tarifa número 5 RESIDÈNCIA 
GERIÀTRICA de l'Annex de Tarifes de l'Ordenança general reguladora dels preus 
públics, segons figuren en l’Annex d’aquest acord del qual forma part a tots els efectes 
legals. 
 
SISÉ.- Modificar els preus de l’apartat 2 de la Tarifa número 6 de l’Annex de Tarifes 
de l’Ordenança general reguladora dels preus públics, relatiu a ALTRES PREUS, segons 
figuren en l’Annex d’aquest acord del qual forma part a tots els efectes legals. 
 
SETÈ.- Fer públic els acords a través del tauler d’edictes de la casa consistorial i del 
BOP. Aquesta darrera publicació determinarà l’eficàcia dels preus públics aprovats. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Sobre el punt que es porta a aprovació valorem 
positivament el fet que s’hi inclogui una tarifa reduïda per a les famílies monoparentals, 
tal com ja es ve fent amb les nombroses. És una mesura que sempre hem defensat, 
especialment, en el debat d’ordenances fiscals. I també valorem com a correcte el preu 
per a l’ús del gimnàs municipal. 
En canvi, respecte al preu públic de la tarifa número 5 de la Residència Geriàtrica, no 
ho veiem tan clar. D’una banda, per centrar el debat, pensem que cal diferenciar el 
preu del cost del servei del preu que ha de pagar el beneficiari. Així, a la CUP sempre 
hem apostat per informar del cost que té per a l’usuari el servei, i més si parlem d’un 
preu unitari. I tot i això, el preu de cost per a l’usuari a un geriàtric públic i a un de 
privat és diferent. Sobta que als geriàtrics privats el preu pot ser més barat. Com 
sempre hi ha algú que hi perd, en el cas dels privats el treballador del servei, que per 
menys diners fa més feina. Des de la CUP defensem que la qualitat del servei dels 
professionals dels serveis públics sempre és molt millor que els privats. I si els preus 
són més cars que els privats, doncs caldrà reduir el preu del servei subvencionant-lo, o 
subvencionant-lo més. Si no és així, podrà passar que al geriàtric públic hi atenguem 
només aquelles persones amb una dependència alta, que en aquest cas potser sí que és 
més barat que a la privada. 
Si l’objectiu és cobrir les places buides, amb aquests preus difícilment cobrirem si els 
preus de les privades són més baixos. 
Per acabar, ens hauria agradat poder votar per separat cada un d’aquests tres preus 
públics, ja que veiem amb diferents ulls cada un dels preus. És per aquest motiu que el 
sentit del nostre vot serà l’abstenció. 
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El regidor Sr. López, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix:  En relació amb aquesta proposta d’acord, el grup municipal d’ICV 
volem fer algunes consideracions. 
En primer lloc valorem positivament que s’hagin inclòs les famílies monoparentals i 
s’hagin equiparat a les nombroses a les reduccions de les tarifes dels ensenyaments 
especials, i ens agradaria que això mateix també és pogués preveure per a altres tarifes 
i preus públics en el marc de la tarifació social, de la qual nosaltres sempre hem estat 
ferms defensors. 
Entenem que la resta de modificacions obeeixen a adaptacions a circumstàncies actuals, 
com per exemple el fet que s’hagin deixat de fer activitats d’estiu i sortides a l’àrea 
d’esports, cosa que lamentem. 
Ara bé, pel que fa a la modificació de les tarifes de la Residència Geriàtrica que té 
l’objectiu que siguin competitives amb les altres empreses del sector, buscant la plena 
ocupació d’aquelles places que tenen caràcter privat, cosa que contribuiria a la millora 
econòmica de la mateixa residència, volem fer una reflexió. En la nostra opinió aquesta 
és una bona mesura, però que arriba tard, ja que ja fa temps es va plantejar una revisió 
dels preus del geriàtric en el marc del Consell Sectorial com a mesura per intentar 
assolir els objectius anteriorment esmentats. Però l’equip de govern va preferir 
modificar les condicions laborals dels treballadors intentant contenir la despesa 
econòmica, i finalment s’ha decidit a plantejar aquestes modificacions dels preus. 
Nosaltres creiem que s’hauria pogut fer al revés: començar per revisar els preus i si 
això no hagués estat efectiu buscar altres mesures. En qualsevol cas, aplaudim aquesta 
solució i esperem que pugui assolir l’objectiu de tenir un geriàtric a ple rendiment. 
Per tot el que hem exposat anteriorment, el grup d’ICV votarà a favor d’aquesta 
proposta. 
  
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal i 3 vots 
d’ICV 
Vots d’abstenció: 1 vot CUP I 1 vot ERC. 
 
4.- Aprovar el compte de gestió recaptatòria de 2011 presentat per 
l’Organisme de Gestió Tributària.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte 
d’aquesta proposta d’acord: 
 
VIST el Compte de la Gestió Recaptatòria realitzada per l’Organisme de Gestió 
Tributària durant l’exercici 2011 corresponent a les liquidacions d’ingrés per rebut i 
liquidacions d’ingrés directe, així com a certificacions de descobert de tributs i preus 
públics liquidats per l’Ajuntament d’Arenys de Mar. 
 
ATÈS que s’ha verificat que els ingressos que es reflecteixen en el Compte 
coincideixen amb els fons transferits. 
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VISTA la relació nominativa de deutors que configura l’estat demostratiu dels drets a 
cobrar, com estableix l’article 209.2 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i que per a 
l’exercici 2011 importa les quanties següents: 
 
� Pendent de cobrament en període voluntari en data 31 de desembre de 2011 
 

Rebuts 33.109,97 
Liquidacions 187.952,21 

 
� Pendent de cobrament en període executiu en data 31 de desembre de 2011 
 

Rebuts 914.646,63 
Certificacions 817.670,92 

 
ATÈS que s’ha comprovat que l’aplicació de càrrecs, devolucions d’ingressos indeguts i 
compensacions a favor de l’ ORGT s’han practicat correctament. 
 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER- Aprovar el Compte de la Gestió Recaptatòria de 2011 presentat per 
l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona,  detallat en document 
annex, i que se sintetitza d’acord amb el següent: 
 
VOLUNTÀRIA

PENDENT A 
31/12/10

CÀRRECS 
VOLUNTÀRIA BAIXES CÀRREC NET COBRAMENTS %GESTIÓ

PENDENT VOLUNT. 
FINALITZADA % PENDENT % VAL.INDENCIES

Per rebuts 92.882,01 8.783.202,73 17.353,13 8.858.731,61 7.860.396,25 88,73 965.225,39 10,90 33.109,97 89,06 200,00
Per liquidacions 351.362,42 2.027.624,65 217.677,54 2.161.309,53 1.514.004,10 70,05 459.353,22 21,25 187.952,21 76,72 1.200,00
Tot. Ajuntament 444.244,43 10.810.827,38 235.030,67 11.020.041,14 9.374.400,35 85,07 1.424.578,61 12,93 221.062,18 1.400,00
Tot. Rec. Diputació. 98,09 32.719,89 2.808,93 30.009,05 24.103,25 80,32 3.580,56 11,93 2.325,24 87,07 0,00
Tot. Voluntària 444.342,52 10.843.547,27 237.839,60 11.050.050,19 9.398.503,60 85,05 1.428.159,17 12,92 223.387,42 86,81 1.400,00

EXECUTIVA
PENDENT A 
31/12/10

CÀRRECS 
EXECUTIVA

PENDENT VOLUNT. 
FINALITZADA BAIXES CÀRREC NET COBRAMENTS %

PENDENT 
COMPTABLE %

VALORS AMB 
INCIDENCIES

PENDENT 
REAL %

Per rebuts 538.781,90 4.366,33 965.225,39 94.447,04 1.413.926,58 499.279,95 35,31 914.646,63 64,69 62.399,17 852.247,46 36,94
Per certificacions 1.125.756,50 10.936,57 459.353,22 308.163,02 1.287.883,27 470.212,35 36,51 817.670,92 63,49 399.509,71 418.161,21 52,93
Tot. Ajuntament 1.664.538,40 15.302,90 1.424.578,61 402.610,06 2.701.809,85 969.492,30 35,88 1.732.317,55 64,12 461.908,88 1.270.408,67 43,28
Tot. Rec. Diputació. 3.141,00 0,00 3.580,56 615,18 6.106,38 1.216,10 19,92 4.890,28 80,08 2.072,85 2.817,43 30,15
Tot. Executiva 1.667.679,40 15.302,90 1.428.159,17 403.225,24 2.707.916,23 970.708,40 35,85 1.737.207,83 64,15 463.981,73 1.273.226,10 43,26

VOLUNTÀRIA NO FINALITZADA

 
 
  
SEGON.- Donar-se per assabentat que d’acord amb el conveni signat amb la Diputació 
de Barcelona i l’Ordenança fiscal de taxes de l’organisme de gestió tributària,  les 
quantitats que ha percebut l’organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona per la gestió efectuada són les següents: 
 
Pagaments realitzats Quantitat equivalent al recàrrec de constrenyiment
per l'Ajuntament mitjançant compensació ingressat directament a l' Organisme.

167.295,71 137.832,31  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat. 
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5.- Aprovar el compte de la gestió recaptatòria de 2012 presentat per 
l’Organisme de Gestió Tributària.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte 
d’aquesta proposta d’acord: 
 
VIST el Compte de la Gestió Recaptatòria realitzada per l’Organisme de Gestió 
Tributària durant l’exercici 2012 i corresponent a les liquidacions d’ingrés per rebut i 
liquidacions d’ingrés directe, així com a certificacions de descobert de tributs i preus 
públics liquidats per l’Ajuntament d’Arenys de Mar. 
 
ATÈS que s’ha verificat que els ingressos que es reflecteixen en el Compte 
coincideixen amb els fons transferits. 
 
VISTA la relació nominativa de deutors que configura l’estat demostratiu dels drets a 
cobrar, com estableix l’article 209.2 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i que per a 
l’exercici 2012 importa les quanties següents: 
 
� Pendent de cobrament en període voluntari en data 31 de desembre de 2012 
 

Rebuts 94.991,61 
Liquidacions 403.877,55 

 
� Pendent de cobrament en període executiu en data 31 de desembre de 2012 
 

Rebuts 1.367.328,79 
Certificacions 860.956,54 

 
 
ATÈS que s’ha comprovat que l’aplicació de càrrecs, devolucions d’ingressos indeguts 
i compensacions a favor de l’ ORGT s’ha practicat correctament. 
 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER- Aprovar el Compte de la Gestió Recaptatòria de 2012 presentat per 
l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona,  detallat en document 
annex, i que se sintetitza d’acord amb el següent: 
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VOLUNTARIA

PENDENT A 
31/12/11

CARRECS 
VOLUNTARIA BAIXES CARREC NET COBRAMENTS

% 
GESTIO

PENDENT VOLUNT. 
FINALITZADA % PENDENT % VAL.INCIDENCIES

Per rebuts 33.109,97 9.633.047,86 26.279,63 9.639.878,20 8.352.135,99 86,64 1.192.750,60 12,37 94.991,61 87,50 675,20
Per liquidacions 187.952,21 1.983.491,77 9.407,49 2.162.036,49 1.318.275,08 60,97 439.883,86 20,35 403.877,55 74,98 89.095,68
Tot. Ajuntament 221.062,18 11.616.539,63 35.687,12 11.801.914,69 9.670.411,07 81,94 1.632.634,46 13,83 498.869,16 89.770,88
Tot. Rec. Diputacio 2.325,24 28.960,42 22,56 31.263,10 21.431,27 68,55 9.703,73 31,04 128,10 68,83 0,00
Tot. Voluntaria 223.387,42 11.645.500,05 35.709,68 11.833.177,19 9.691.842,34 81,90 1.642.338,19 13,88 498.997,26 85,51 89.770,88

EXECUTIVA

PENDENT A 31/12/11
CARRECS 
EXECUTIVA

PENDENT VOLUNT. 
FINALITZADA BAIXES CARREC NET COBRAMENTS % 

PENDENT 
COMPTABLE %

VALORS AMB 
INCIDENCIES

PENDENT 
REAL %

Per rebuts 914.646,63 8.716,30 1.192.750,60 86.587,40 2.029.526,13 662.197,34 32,63 1.367.328,79 67,37 188.642,02 1.178.686,77 35,97
Per certificacions 817.670,92 10.674,94 439.883,86 151.569,93 1.116.659,79 255.703,25 22,90 860.956,54 77,10 411.921,95 449.034,59 36,28
Tot. Ajuntament 1.732.317,55 19.391,24 1.632.634,46 238.157,33 3.146.185,92 917.900,59 29,18 2.228.285,33 70,82 600.563,97 1.627.721,36 36,06
Tot. Rec. Diputacio 4.890,28 0,00 9.703,73 1.039,24 13.554,77 5.459,80 40,28 8.094,97 59,72 2.944,82 5.150,15 51,46
Tot. Executiva 1.737.207,83 19.391,24 1.642.338,19 239.196,57 3.159.740,69 923.360,39 29,22 2.236.380,30 70,78 603.508,79 1.632.871,51 36,12

VOLUNTARIA NO FINALITZADA

 
 
SEGON.- Donar-se per assabentat  que d’acord amb el conveni signat amb la 
Diputació de Barcelona i  l’ Ordenança Fiscal de taxes de l’organisme de gestió 
tributària,  les quantitats que ha percebut l’organisme de Gestió Tributària de la 
Diputació de Barcelona per la gestió efectuada són les següents: 
 
SEGON.- Donar-se per assabentat  que d’acord amb el conveni signat amb la 
Diputació de Barcelona i  l’ Ordenança Fiscal de taxes de l’organisme de gestió 
tributària,  les quantitats que ha percebut l’organisme de Gestió Tributària de la 
Diputació de Barcelona per la gestió efectuada són les següents: 

 

Pagaments realitzats Quantitat equivalent al recàrrec de constrenyiment
per l'Ajuntament mitjançant compensació ingressat directament a l' Organisme.

173.885,64 91.754,06  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat. 
 
 
6.- Aprovar el compte de gestió recaptatòria de multes de circulació de 
l’any 2011 presentat per l’Organisme de Gestió Tributària.- El tinent d’alcalde 
Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 

VIST el Compte de la Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació per sancions 
imposades per l’Ajuntament d’Arenys de Mar, que ha estat retut per l’Organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona, corresponent a l’exercici 2011. 

 

VISTA la relació nominativa de deutors que configura l’estat demostratiu dels drets a 
cobrar, com estableix l’article 209 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, i que importa 
una quantia de pendent de cobrament en data de 31 de desembre de 2011 de 
536.503,98 €. 

 

COMPROVAT que l’aplicació de càrrecs, devolucions d’ingressos indeguts i 
compensacions a favor del ORGT s’ha practicat correctament. 
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És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Aprovar el Compte de la Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació de 
l’any 2011 presentat per l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona, detallat en document annex, i que ss sintetitza d’acord amb el següent: 
 
COMPTE GESTIO DE LA RECAPTACIO MULTES FINS: DESEMBRE 2011

PENDENT A 
1/1 CARREC

TOTAL 
CARREC COB. BONIFIC. IMP.BONIFIC. COB.NOMINAL COB. EXECUTI. BAIXES FALLITS ALTR. MOTIUS

PENDENT 
COMPTABLE

PROPOSTES 
FALLITS

PENDENT 
REAL

% 
GESTIO SUSPENSIONS

Subtotal 2011 0,00 532.068,00 532.068,00 111.388,00 104.240,00 4.664,00 10.899,86 20.164,00 0,00 20.488,00 260.224,14 300,00 259.924,14 51,09 29.062,00
Subtotal 2010 309.457,94 0,00 309.457,94 27.833,00 26.944,00 5.226,00 64.373,67 16.796,27 939,00 11.828,00 155.518,00 5.111,14 150.406,86 49,75 7.808,41
Subtotal 2009 195.304,18 0,00 195.304,18 0,00 0,00 0,00 26.335,48 2.650,71 56.313,57 0,00 110.004,42 32.340,68 77.663,74 43,68 4.695,97
Subtotal 2008 113.829,61 0,00 113.829,61 0,00 0,00 0,00 51,26 301,00 105.229,43 0,00 8.247,92 561,97 7.685,95 92,75 2.542,27
Subtotal 2007 9.377,76 0,00 9.377,76 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 6.878,22 0,00 2.499,54 150,00 2.349,54 73,35 1.173,20
Subtotal 2006 1.072,69 0,00 1.072,69 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 462,73 600,00 9,96 9,96 0,00 99,07 361,10
Subtotal 2003 60,10 0,00 60,10 0,00 0,00 0,00 0,00 60,10 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 100,00 0,00
TOTAL 629.102,28 532.068,00 1.161.170,28 139.221,00 131.184,00 9.890,00 101.660,27 39.972,08 169.822,95 32.916,00 536.503,98 38.473,75 498.030,23 53,80 45.642,95

----------------------VOLUNTARIA-------------------- --------------------DATES---------------------

 
 

SEGON.- Donar-se per assabentat de les quantitats que ha percebut l’organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona per la gestió efectuada, d’acord amb el 
següent: 

- 

Pagaments realitzats
per l'Ajuntament mitjançant compensació

69.646,39  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat. 
 
 
 
7.- Aprovar el compte de gestió recaptatòria de multes de circulació de 
l’any 2012 presentat per l’Organisme de Gestió Tributària.- El tinent d’alcalde 
Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
VISTOS els Comptes de la Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació per sancions 
imposades per l’Ajuntament d’Arenys de Mar, que ha estat retut per l’Organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona, corresponent a l’exercici 2012. 
 
VISTA la relació nominativa de deutors que configura l’estat demostratiu dels drets a 
cobrar, com estableix l’article 209 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, i que importa 
una quantia de pendent de cobrament en data de 31 de desembre de 2012 de 
668.258,49 €. 
 
COMPROVAT que l’aplicació de càrrecs, devolucions d’ingressos indeguts i 
compensacions a favor del ORGT s’ha practicat correctament. 
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És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Aprovar el Compte de la Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació de 
l’any 2012 presentat per l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona, detallat en document annex, i que se sintetitza d’acord amb el següent: 
 
COMPTE GESTIO DE LA RECAPTACIO MULTES FINS: DESEMBRE 2012

PENDENT 
A 1/1 CARREC 

TOTAL 
CARREC

COB. 
BONIFIC. IMP. BONIFIC. COB.NOMINAL COB.EXECUTI. BAIXES FALLITS ALTR. MOTIUS

PENDENT 
COMPTABLE

PROPOSTES 
FALLITS

PENDENT 
REAL

% 
GESTIO SUSPENSIONS

Subtotal 2012 0,00 765.940,00 765.940,00 157.522,00 157.522,00 12.688,00 14.069,12 32.092,00 0,00 32.386,00 359.660,88 0,00 359.660,88 53,04 20.884,00
Subtotal 2011 260.224,14 0,00 260.224,14 10.266,00 10.266,00 5.952,00 59.520,72 12.430,00 444,00 6.348,00 154.997,42 0,00 154.997,42 40,44 15.494,00
Subtotal 2010 155.518,00 0,00 155.518,00 0,00 0,00 0,00 13.681,52 758,00 40.618,68 0,00 100.459,80 2.342,71 98.117,09 35,40 7.508,41
Subtotal 2009 110.004,42 0,00 110.004,42 0,00 0,00 0,00 4.048,82 0,00 62.557,73 0,00 43.397,87 2.706,98 40.690,89 60,55 4.695,97
Subtotal 2008 8.247,92 0,00 8.247,92 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 854,94 0,00 7.392,98 0,00 7.392,98 10,37 2.518,27
Subtotal 2007 2.499,54 0,00 2.499,54 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 150,00 0,00 2.349,54 0,00 2.349,54 6,00 707,06
Subtotal 2006 9,96 0,00 9,96 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 9,96 0,00 0,00 0,00 0,00 100,00 301,00
TOTAL 536.503,98 765.940,00 1.302.443,98 167.788,00 167.788,00 18.640,00 91.320,18 45.280,00 104.635,31 38.734,00 668.258,49 5.049,69 663.208,80 48,69 52.108,71

----------------VOLUNTÀRIA----------------- -------------------------DATES------------------------

 
 
SEGON.- Donar-se per assabentat de les quantitats que ha percebut l’organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona per la gestió efectuada, d’acord amb el 
següent: 
 
Pagaments realitzats
per l'Ajuntament mitjançant compensació

53.495,97  
 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat. 
 
 
8.- Aprovar l’expedient de contractació per adjudicar la prestació del servei 
de recollida de residus.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord: 
 
Vist el plec de clàusules administratives particulars i les prescripcions tècniques que 
han de regir en el procediment per a adjudicar la prestació del servei de recollida de 
residus del municipi d’Arenys de Mar. 

 
Atès que el Plec de clàusules administratives particulars esmentat ha estat informat 
favorablement per la secretària de l’Ajuntament i fiscalitzat per la intervenció municipal 
i que existeix consignació pressupostària adequada i suficient, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 
 
1. Aprovar l’expedient de contractació per adjudicar la prestació del servei de 
recollida de residus del municipi d’Arenys de Mar, i disposar que es procedeixi a iniciar 
el procediment obert i tramitació ordinària subjecte a regulació harmonitzada.  

2. Aprovar la despesa per import màxim de 747.247,93 euros el primer any, més 
l'import de 74.724,79 € (o el corresponent al percentatge que resulti aplicable) en 
concepte de 10% d'IVA, amb càrrec a l’aplicació 51.162.2270002 del pressupost 
municipal vigent, per la prestació del servei de recollida de residus del municipi 
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d’Arenys de Mar, d’acord amb el plec de clàusules d’explotació del servei, amb el plec 
de clàusules administratives particulars i els annexos que l’acompanyen. 

 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: No sorprendré ningú dient que ERC votarà en contra de 
l’aprovació d’aquest expedient de contractació. El motiu principal és per tots conegut: 
aquest no és el nostre plec, aquest no és el nostre model de recollida selectiva, ni 
aquest és el millor model per a Arenys. I m’estalviaré l’argumentari que per tots és 
sabut. Una vegada més hem perdut l’oportunitat de modificar el model de la recollida, 
el model que el novembre del 2011, vam aprovar 13 dels 17 regidors que avui som 
aquí, i que recordem que va ser modificat com a conseqüència d’un pacte de govern, 
que va fer prevaler més els interessos partidistes que els del nostre poble. Una 
llàstima.  
Avui es porta el nou expedient de contractació, amb uns canvis substancials com a 
conseqüència de la resolució de l’òrgan administratiu de recursos contractuals de la 
Generalitat per la interposició de dos recursos contra la decisió de la mesa de 
contractació de l’anterior ple, que van presentar dues grans empreses: GBI i CLD.  
Avui se’ns presenta una nova modalitat de contracte administratiu. En lloc de tractar-
se d’una concessió per la recollida de la brossa,  es presenta un contracte de duració 4 
anys més dos renovable.  
No entenem el perquè aquest canvi. L’informe de Secretaria estableix que s’ha fet 
perquè no existeix risc i ventura del contractista. No som experts en contractació 
però creiem que la inversió en infraestructura i personal de les empreses que s’hi 
poden presentar exigeix un risc i ventura i així ho vam consultar al professor d’Esade 
Jaume Tardé, de contractació administrativa, que va tenir seriosos dubtes quant a 
l’oportunitat de fer un contracte i no una concessió. 
Pel que fa a les condicions per a poder-s’hi presentar, hi ha una clàusula que estableix 
que només ho podran fer les empreses que ja disposin d’una gran infraestructura i 
empreses que puguin ser altament competitives, ja que l’adjudicació del contracte es 
farà a l’empresa que ofereixi el preu més baix. És a dir, que guanya qui surti més barat 
(sense tenir en compte les condicions del personal adscrit ni el manteniment dels 
camions), i per tant és de suposar que les empreses treballaran a menys cost, cosa que 
inevitablement acabarà repercutint en la prestació del servei. A més, això dificulta que 
empreses petites però plenament capaces a nivell tècnic puguin competir, la qual cosa 
va en contra del principi de lliure concurrència que ha de regir en tota contractació 
administrativa.  Quines empreses s’hi podran presentar? Donaran el millor servei? 
Estem segurs del que estem fent? Estem mirant de fer el millor per a Arenys o estem 
facilitant la contractació a favor d’empreses que compleixen alts requisits econòmics? 
Molt de compte. Els demano prudència, estarem alerta.  
Aquest nou expedient de contractació no ens agrada, i ens fa estar vigilants. 
Una vegada més, vull agrair l’esforç del departament de Medi Ambient en la realització 
de les condicions tècniques d’aquests plecs i aprofito per felicitar-los en la seva tasca.  
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: la CUP sobre al punt que es porta a aprovació respecte al 
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servei integral de la recollida selectiva al municipi, hi estem plenament d’acord. El que 
no compartim és el model. No volem fer dos Arenys allà on en tenim un. 
Pensem que l’equip de govern s’ha arronsat i ha donat per sobreentès que hi ha uns 
arenyencs que pel simple fet de no viure a la part del porta a porta, no sabran fer 
aquest model. I això que a Arenys som una vila petita i, a diferència de grans ciutats 
com Torí o alguns barris de Roma, doncs Arenys no ho sabrem fer. A la CUP diem 
que ho podem i ho sabrem fer bé. La CUP tenim plena confiança amb els arenyencs i 
arenyenques.  
No volem que aquest plec de clàusules així com el nou servei de recollida només es 
facin perquè s’ha de fer, sinó que pensem que per sobre de tot hi ha d’haver un clar 
convenciment i una forta sensibilitat mediambiental, de la qual dubtem pel que fa a 
l’equip de govern, atès el canvi de model. I també en dubtem perquè el 62% dels 
contenidors seran de rebuig i més grossos que els de l’orgànica. I tothom sap, qui 
selecciona, que el rebuig, si es fa correctament, és una bosseta cada setmana. Queda 
clara, doncs, la voluntat política d’aquest govern en termes mediambientals i de 
sostenibilitat. 
Malgrat tot, però, demanem que s’aprofiti la campanya de sensibilització per fer un 
procés d’informació, però també participatiu, i que es vagin a veure un per un tots els 
habitatges en horaris no laborables per a la majoria de la població. Entenem que la 
corresponsabilització veïnal és una condició indispensable perquè el nou servei funcioni 
i que es podria fer de manera molt eficaç a través de les assemblees del regidor de 
zona. 
Als usuaris del nou servei se’ls ha de fer saber clarament les condicions del servei: 
freqüència, dies per residu, objectiu final del residu, cànon anual que rebrem de 
l’Agència Catalana de Residus que va en funció de si ho fem bé, bonificacions i, al 
mateix temps, resoldre tots aquells dubtes que es generin. Demanem, també, que en 
aquest porta a porta informatiu s’expliqui a qui no podrà gaudir del porta a porta el 
que suposaria econòmicament i ecològica, sens dubte, el fet de fer el model porta a 
porta i no el de contenidors. 
I també se’ls pot informar del punt de partida del canvi de model aprovat al novembre 
de 2011. Això és: en una negociació de pressupostos l’equip de govern va negociar, a la 
baixa, el suport d’un vot que li faltava. I va desdir-se d’una decisió de ple aprovada amb 
el suport dels 8 vots de l’equip de govern. I remarquem això no perquè sí. Si tot 
comença amb una negociació de pressupostos, el desenllaç també té unes clares 
conseqüències econòmiques. Quines? Doncs ben clar: el cànon, aquells diners que 
l’Ajuntament percep a final d’any per la brossa seleccionada correctament, disminuirà 
un 60%. Les escombraries donen diners, sempre que aquesta sigui ben seleccionada. I, 
de moment, n’estem perdent ja que les dades de 2012 són pitjors que les de 2011. 
I també és bo explicar que hem d’evitar la utilització d’abocadors i incineradores per 
ser altament contaminants, amb conseqüències de salut directes per tots plegats així 
com perquè forma part del problema si el que volem és fer una gestió sostenible dels 
residus, ja que competeix amb la recollida selectiva. Aprofitem per dir que cal tancar 
d’una vegada per totes la incineradora de Mataró, amortitzada des del 2010. 
Seguint amb el plec de clàusules, a la CUP no som partidaris de fer una recollida de 
residus incorrectes. Hi ha d’haver un sistema de seguiment per detectar els punts 
conflictius i plantejar solucions des de la recerca del consens i la transparència. 
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Aquesta estratègia ha de permetre reduir els usos indeguts del sistema a aquelles 
persones que bo i estar informades volen boicotejar el servei. 
Cal, però, no confondre qui boicoteja el servei amb qui té una emergència. Per això, 
opinem que hi ha d’haver àrees d'emergència, però s’haurà de vetllar perquè no 
esdevinguin aquestes uns abocadors incontrolats. De fet, tal com s’ha elaborat aquest 
nou plec de clàusules, tota la part alta de la vila serà una gran zona d’emergència. 
És allò que dèiem al principi de la nostra intervenció, per fer una selectiva de fireta 
millor no fer res i quan hi hagi condicions ja ens hi posarem, però sempre per fer-ho 
bé. 
I hi ha un punt més del plec de clàusules que no compartim i és el fet que acabarà 
guanyant el servei aquella empresa que aporti el preu més baix. I tothom sap que els 
duros a quatre pessetes no existeixen. Això vol dir que la qualitat del servei i els drets 
dels treballadors queden directament afectats. Aquest model, tal com està pensat, 
afavoreix l’explotació dels treballadors. 
Per acabar, tant si haguéssim aprovat el primer plec de clàusules, com aquest darrer 
que tot i la seva previsible aprovació, a la CUP no defensem ni compartim; doncs tot i 
això, no deixarem de fer propostes constructives i de millora. Ni molt menys ho 
donem tot per perdut. Així, cal continuar avançant per fer una vila amb una petja 
ecològica molt més petita i caminar cap a l’estratègia del residu zero per deixar de 
gestionar residus i començar a gestionar uns recursos cada cop més escassos. Per tant, 
hem d’anar més lluny. Molt més lluny. 
I també podem anar més lluny integrant aquest servei a l’Ajuntament quan actualment 
està externalitzat. Realment, cal una bona planificació i disseny d’objectius i costos, 
però des de la CUP, seguint amb la línia d’evitar les externalitzacions, pensem que seria 
del tot rendible. Fent-ho el propi Ajuntament hi guanyaríem econòmicament així com 
generaríem llocs de feina que en el plec de clàusules no queda reflectit que hagin de 
ser per als arenyencs i les arenyenques. O, una altra opció que també tenim en 
compte, ateses les imposicions de govern espanyol a cop de decret, doncs és el fet de 
facilitar la constitució d’una cooperativa de treballadors locals per fer el servei. En 
ambdós casos, fent-ho així, aconseguiríem que aquesta tributés als Països Catalans i 
que, per tant, els impostos associats a les seves activitats no vagin a parar a empreses 
amb seu a Espanya. 
Per tot el suara exposat, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà en contra. 
 
La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: És el tercer plec de clàusules en un any i mig que es porta al ple per a 
l’aprovació de la contractació de la recollida de residus al terme d'Arenys de Mar.  
Som conscients que per explicar el nostre vot d'avui, ens cal fer una mica de memòria, 
tot i que aquest vespre, no la farem massa extensa, perquè de tots és conegut el 
posicionament i l’argumentari d'Iniciativa en aquest tema.  
 
-Novembre 2011: El Ple del consistori arenyenc  va aprovar per 13 vots a favor i 4 en 
contra (els dels regidors del grup socialista), un plec de clàusules estenent la recollida 
selectiva porta a porta a tot el municipi. Negociant, amb complicitat i estirant i 
arronsant s’aconsegueix un consens màxim entre 5 de les 6 forces polítiques a 
l'Ajuntament, que ens creiem i defensem amb totes les armes.  
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-Un mes després, al Ple del desembre 2011. Se  suspèn la tramitació de l’expedient de 
contractació unes hores abans del Ple, l’alcalde ens va comunicar que havia pactat amb 
el grup socialista que aquests s’abstindrien en la votació de pressupostos a canvi que es 
retirés el plec de la recollida porta a porta. Mostrem el nostre rebuig més enèrgic, i 
valorem políticament que no ens agrada aquesta manera de fer les coses. 
 
-5 mesos després, al Ple del mes d'abril 2012 es porta a ple la nova licitació del servei 
amb un plec de clàusules que combina el model de recollida porta a porta al nucli antic 
i urbanitzacions, i el de contenidors a la resta de la població. Critiquem el model amb 
arguments que ara resumim a mena de titulars:  
 
.Com a vila, la pèrdua d'un altre tren, el d’un model de recollida sostenible 
econòmicament i ecològica. 
.Un plec que crea dos models a Arenys: l’un que podrà reciclar fàcilment, a qui es 
recollirà cada una de les fraccions a la porta de casa seva, i un altre que haurà de 
traslladar-se amb la bossa corresponent al contenidor més proper. 
.Contenidors que ocupen via pública, i generen males olors i incivisme.  
.Contenidors oberts les 24 hores del dia, on la gent pot abocar el que vulgui i no el 
que toca. 
 .Generació de turisme d’escombraries. 
.Baixada de la quantitat de material reciclat que no arribarà a la del porta a porta, com 
també de la qualitat.  
.4 dies de recollida de rebuig és una cosa del tot insostenible i vol dir que el govern ja 
no es creia que la gent reciclaria. 
.Baixada de guàrdia de la gent que fins ara havia fet servir les bones pràctiques del 
porta a porta, perquè veuen que si no reculls bé també s'ho enduen,  posant en perill 
el que ja funcionava. 
.El porta a porta, benefici ambiental i social, a més de l’estalvi econòmic associat. 
-21 novembre de 2012. El Ple aprova la concessió del servei públic a l'Arca del 
Maresme Empresa d'Inserció. 
  
Tornem a constatar que ICV ha apostat sempre pel model de recollida porta a porta i 
per la seva extensió a tot el municipi. Amb tota la coherència i responsabilitat del món, 
el nostre vot el fem en contra d'aquesta adjudicació i no pas per l’adjudicatari, ni pel 
procés com s'ha fet la contractació, sinó, perquè no és el model que ens agrada ni 
creiem que sigui un bon escenari per a Arenys. 
 
 
-1 de febrer de 2013. l'OARCC, òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de 
Catalunya declara nul el procediment licitatori de la recollida, davant els recursos 
presentats per GBI i per CLD. L’OARCC diu a l'Ajuntament que s'ha  fallat en no 
haver-hi menció al risc i ventura del concessionari durant l'explotació, i que calia haver 
publicitat tots els criteris abans de la licitació. I que l’atribució de puntuació sense previ 
coneixement vulnera els principis de transparència i d’igualtat. L’OARCC conclou que 
cal adequar la redacció dels plecs a la normativa de contractació pública. 
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-Han passat 19 mesos, i avui es presenta un nou plec de clàusules, el tercer, per a la 
nova licitació del servei.  
Constatem que hem perdut més d'un any i mig molt valuós, i que la nostra vila ja està 
fent passes enrere a aquest nivell. Que anem, com més va, pitjor, i que la baixada de 
guàrdia que s'ha evidenciat aquests darrers mesos en la recollida al nucli antic és 
espectacular, i que cal entomar de nou aquest assumpte amb molta diligència. 
 
En relació amb el plec de prescripcions tècniques anterior (el del 2012), el nou plec no 
incorpora cap canvi substancial respecte als aspectes essencials que defineixen el tipus 
de model que s'ha de prestar, amb la qual cosa, no tornaré a repetir els criteris 
resumits del model proposat. 
 
Amb tot, sí que podem destacar que s'ha aprofitat la revisió del plec per millorar certs 
aspectes que potser no havien quedat prou detallats en l'anterior plec, com és el 
nombre de caracteritzacions que l'empresa haurà de fer, es milloren els serveis de 
recollida selectiva al mercat municipal, s’amplia la prestació del servei d’oli de cuina 
usat com a obligació, hi ha més concreció pel que fa a la dotació de personal, o que 
preveu un major control dels serveis prestats i condiciona el pagament mensual segons 
els treballs efectivament prestats. 
 
Ara bé, revisant el plec de clàusules que avui se’ns presenta a aprovació, ja hi veiem 
d’entrada coses que al nostre entendre posen en perill que realment es pugui triar la 
millor empresa i la millor opció per fer la recollida selectiva de residus a Arenys de 
Mar, i que la tendència del concurs encamina a anar cap als més "professionals" en la 
presentació de dossiers a les convocatòries públiques. 
 
No veiem gens clar que per a la valoració de les proposicions el criteri per a 
l’adjudicació del contracte sigui com a únic criteri el del preu, que serà necessàriament 
diu el plec, la del preu més baix. 
 
Segueix l'article 18 del plec de clàusules administratives que cada una de les ofertes que 
hagin estat admeses es valoraran quantitativament en relació amb el preu anual en 
funció del percentatge de baixa respecte al pressupost de licitació. 
 
Creiem que aquest hauria pogut ser un dels objectes a puntuar, però que a diferència 
del plec anterior, no s’avaluen els ítems que probablement, segons l'OARCC, al plec 
anterior havien quedat poc clars, previs al procés de licitació, però que es podrien 
haver combinat amb el de l'oferta econòmica, i atribuint-los amb índex de puntuació 
ponderats.  
 
Creiem que aquest fet propiciarà que s'hi presentin les grans empreses probablement 
moltes de les quals "professionals" dels processos de contractació i que perdrem 
qualitat i quantitat a l’hora de triar l’opció que ens sembli més convenient.  
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Un altre dels temes que tampoc veiem gens clars, és el de la durada del contracte per 
quatre anys, prorrogable a un màxim de 2 anys més. A l'anterior licitació la concessió 
era de 8 anys, prorrogables fins a 25 anys, fet que ens abona més la idea que és un 
contracte a mida de grans empreses que ja tenen el seu parc mòbil, i les seves 
infraestructures, perquè difícilment una empresa amb caràcter social podrà fer la 
inversió necessària a tan pocs anys vista.  
 
En definitiva, el canvi proposat de la concessió a contracte, a quatre anys vista i amb el 
criteri únic escollit a la baixa pressupostària, comptarà presumptament amb el vistiplau 
de l'OARCC per la seva senzillesa, però per a ICV  suposa que aquest concurs anirà 
encaminat a les proposicions només de cert tipus d’empreses. 
  
És evident, que no compartint el model, ni les formes pels canvis de plec, hi votarem 
en contra amb el pressentiment que es fa pensant en les empreses més grans del 
sector i més professionals a l’hora de presentar pliques a concursos. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal  
Vots en contra:  3 vots d’ICV, 1 vot CUP I 1 vot ERC. 
 
9.- Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de les activitats de pública 
concurrència.– El tinent d’alcalde Sr. Fontbona dóna compte d’aquesta proposta 
d’acord: 
 
Atès que és voluntat municipal  regular el sistema d’intervenció administrativa de les 
activitats recreatives i els establiments de pública concurrència oberts al públic, així 
com dels centres de culte, d’acord amb el marc normatiu vigent i dins l’exercici de les 
competències locals. 
 
Vista l’Ordenança reguladora de les activitats de pública concurrència que es presenta 
per a la seva aprovació, i vist l’informe favorable emès per la tècnica d’administració 
general en data 16 de maig de 2013. 
 
Vist que és voluntat municipal l’exercici de les competències inspectores i 
sancionadores, en el marc del que estableix la Llei 11/2009, de regulació administrativa 
dels espectacles públics i les activitats recreatives, d’acord amb el que disposa l’article 
13.1 d), en concordança amb l’article 10 del Reglament que la desenvolupa, així com el 
que es conté en l’Ordenança objecte d’aprovació. 
 
 Es proposa al Ple de la corporació l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de les activitats de pública 
concurrència d’Arenys de Mar. 
 



 
  
 
 
  

27

Segon.- Que es procedeixi a complir els tràmits que estableixen l’art. 63 i següents del 
Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
Tercer.- Sol·licitar a la Direcció General competent de la Generalitat de Catalunya en 
matèria d’espectacles públics i activitats recreatives l’exercici conjunt de les 
competències d’inspecció i sanció, conforme a allò que disposa la Llei 11/2009. 
 
Quart.- Comunicar aquest acord a la Direcció General competent en matèria 
d’espectacles públics i activitats recreatives, i traslladar la sol·licitud de delegació, amb 
la corresponent acreditació tècnica per al seu exercici. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix:  Abans de res, m’agradaria agrair als tècnics municipals la 
diligència i l’esforç en la redacció d’aquesta Ordenança. Però ERC no hi pot votar a 
favor.  
 
Aquesta ordenança no ha estat debatuda entre els grups municipals. Simplement ens la 
van presentar amb cert misteri, tot sigui dit, a la comissió informativa de la setmana 
passada. Els tècnics municipals, es van esforçar a intentar justificar-ne l’interès, però en 
aquella comissió on eren presents l’alcalde i el regidor d’hisenda entre d’altres, vaig 
preguntar quina era la raó política de les preses de l’aprovació de l’Ordenança. El 
govern municipal no va ser gaire clar en la resposta, però deduïm que la raó és la 
sol·licitud d’un grup empresarial d’instal·lar un prostíbul a la nostra vila. Així que la 
decisió del govern, quan els va arribar la sol·licitud, que va ser denegada perquè el 
nostre pla general del 1984 vigent no permet la instal·lació de prostíbuls, va ser 
encarregar la redacció d’aquesta Ordenança a corre-cuita, i aprofitant l’avinentesa, 
carregar-se qualsevol possibilitat d’instal·lar un centre de culte a la nostra vila.  
 
Una vegada més no estem afrontant els problemes que pot tenir el nostre poble, 
només aprovem pedaços que d’aquí un temps ens donaran més problemes. Aquest 
grup municipal està totalment a favor que s’aprovi una ordenança per a locals de 
pública concurrència però ben fet i completa. Aquesta només regula els locals amb 
aforament de més de 150 persones. Arenys, amb l’activitat econòmica que té necessita 
una ordenança completa, per protegir tant l’interès col·lectiu com el dels emprenedors 
que ara per ara no saben quina regulació els empara.  
 
Però les coses no es poden fer de pressa i corrents. Les llicències d’activitats al nostre 
municipi són un drama, no les tenim controlades, alguns locals ni tan sols en tenen, 
locals que estan afectats per l’ordenança que avui es porta a aprovació i que 
comportarà posar aquests locals en un atzucac que l’únic que podran fer és tancar. 
Millor no començar la casa per la teulada perquè s’acosta una tempesta. Millor fer els 
fonaments, les parets, les finestres i les portes, per fer la casa en condicions.  
 
Demanem al govern que ja que el prostíbul no podrà instal·lar-se a Arenys perquè ho 
prohibeix el Pla general, que és el que els fa por, retirin aquesta Ordenança i la refacin, 
fent primer un inventari de totes les activitats del nostre municipi, i després una 
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ordenança per regular-les, una ordenança amb les reserves de Llei que exigeix el 
principi de legalitat de les Ordenances municipals. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Al grup municipal de la CUP el punt que es porta a votació 
ens porta en la memòria al primer ple ordinari d’aquesta legislatura. Si tenim present el 
títol del que es porta a aprovació, no, atès que al ple de juliol de 2011 es portava a 
votació una suspensió temporal de llicències, i ara és una ordenança reguladora. Ara 
bé, el rerefons polític és molt semblant. 
En aquell moment, ja fa dos anys, tot venia motivat per la possible construcció d’una 
mesquita al centre de la vila. Ara, com llavors, hi trobem a faltar, en primera instància, 
una contextualització clara i sense embuts dels fets que activen la motivació política de 
la proposta d’acord.  
Implícitament, l’ordenança deixa entreveure que una de les zones susceptibles 
d’implantar-s’hi locals amb cabuda fins a 150 persones és el polígon industrial. Aquí cal 
fer memòria i recordar que es va destruir una zona agrària i forestal per construir 
un polígon industrial, i l'Ajuntament té la responsabilitat de gestionar-lo com a tal i amb 
visió de futur, promocionant l'activitat industrial i empresarial pròpia de la zona i, si cal, 
fer-hi un pla estratègic per reactivar-ne l’activitat. Per tot això, pensem que la zona 
industrial no ha de ser un calaix de sastre on hi posem aquelles activitats amb un fort 
impacte social. És a dir: tot allò que no volem, o que no ho volem veure, al nucli urbà. 
Tercer punt: aquesta ordenança afectaria espais públics de la vila. Esperem que s’hagi 
informat de l’afectació als responsables d’aquests. 
Respecte a l’ordenança en si, que regula però evidentment no pot prohibir, a la CUP 
entenem que el problema no és l’ús que se’n fa, dels espais de pública concurrència, 
sinó l’afluència massificada, de més de 120 persones, i les conseqüències que es deriven 
de la nombrosa concurrència a l’espai públic. 
Per tot això, si hi ha algun col·lectiu arenyenc que requereix un espai de pública 
concurrència, doncs caldrà trobar una solució a aquest problema negociant-lo i ajudant 
a trobar un emplaçament que satisfaci les necessitats del col·lectiu. I ja se sap, els 
conflictes mal resolts en el passat, o bé merament ajornats, en el futur es multipliquen i 
no segueixen aquella dita que diu que el temps ho cura tot. 
Per acabar, tal com vam dir quan es va portar a aprovació el 2011 la suspensió de 
llicències, a la CUP estem en contra de la suspensió d’atorgament de llicències d’instal·lació o 
aplicació d’activitats i usos concrets i això no vol dir que estiguem en contra de la llei que 
regula els usos i que cal explicar i aplicar. 
És per això que, tot i que pensem que l’ordenança és incompleta, atès que deixa 
activitats sense regular, aquesta ordenança és un primer pas i evita la instal·lació de 
macroespais, amb l’activitat que sigui, i que la CUP no veiem en bons ulls ni entenem 
que hi hagi una necessitat local que ho motivi. El nostre model de vila passa per la 
diversificació d’espais i activitats. No ens agraden les concentracions, i menys en un 
calaix de sastre com es pretén que sigui el polígon industrial de Vall de Gata-Draper. 
No ens sembla gens adequat si el que volem aconseguir és una vila cohesionada i on 
tothom hi estigui plenament integrat. 
Per tot plegat, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà a favor. 
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La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta 
literalment el que segueix: Avui es porta a aprovació del Ple l’ordenança que regularà 
les activitats de pública concurrència a Arenys de Mar. Ja els avanço que ICV 
s’abstindrà en  aquesta proposta d’acord. 
 
Som conscients que s’ha de regular tota activitat recreativa i els establiments de pública 
concurrència oberts al públic, però totes les activitats, que cal disposar d’un marc legal 
que reguli el sistema d’intervenció administrativa i que doti aquest Ajuntament  d’eines 
per poder intervenir en activitats i que garanteixin la salut i la seguretat dels nostres 
convilatans, els béns, la tranquil·litat dels veïns i la convivència veïnal, tot i que aquest 
primer punt del preàmbul també ho podria haver estat d’una ordenança de civisme que 
fa anys que esperem aprovar en aquest consistori. Des d’Iniciativa animem la regidoria 
corresponent a portar-lo a Ple en breu. 
 
Un altre objectiu d’aquesta ordenança és el de protegir el medi ambient, el territori i 
l’entorn urbà, així com els drets dels usuaris i els consumidors i compatibilitzar l’espai 
amb els usos establerts urbanísticament a fi de donar cohesió social a les activitats dins 
el terme municipal, amb la qual cosa Iniciativa està, com no pot ser d’altra manera, 
totalment d’acord. 
 
Iniciativa votaria a favor d’una ordenança més amplia, més consensuada, més 
desenvolupada i concisa. A hores d’ara desconeixem els motius i la urgència que l’ha 
motivat, amb una manca d’informació sobre la veritable intenció política que ha portat 
a regular aquests tipus d’activitat . 
 
Hem sabut fa molt poc, concretament fa una setmana a les comissions informatives, de 
l’existència de l’interès d’ubicar un macroprostíbul a la zona del polígon industrial, però 
també de la demanda per part de la comunitat musulmana d’informació per ubicar una 
nova mesquita.  Ha estat tot un treball de recerca arribar a llegir informes d’aquest 
punt de l’ordre del dia i ha estat una cursa d’obstacles accedir al seu expedient. No 
entenem el perquè se’ns ha negat aquesta informació, ni la documentació que ens 
serveix per valorar el vot del nostre grup municipal en el Ple.  
 
Sabem que aquests temes fa mesos que cuegen pels despatxos del nostre Ajuntament i  
com a grup majoritari a l’oposició, i el nombre de regidors obtinguts en les darreres 
eleccions municipals ens situa com a tercera força política de la vila, pensem que  
representem una majoria àmplia d’arenyencs i arenyenques, i que se’ns podria haver 
informat i hauríem pogut fer-hi aportacions, esmenes o suggeriments, consensuant uns 
temes tant delicats, i que afecten a tots els nostres convilatans, com aquests. Calia  
diàleg amb totes les forces polítiques  per parlar de temes de l’abast d’aquests que es 
volen regular. 
 
En aquesta ordenança es preveu una regulació específica de les activitats. Una per 
regular els establiments on es realitzen activitats de caràcter sexual i l’altre per regular 
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els establiments culturals, religiosos i associatius. Per tant entenem que respon a les 
demandes específiques que s’han fet al consistori. 
 
Arenys té un prostíbul que compleix amb la normativa vigent, i que protegeix les 
dones que hi treballen  sota el paraigua de la legalitat i l’exercici dels seus drets 
laborals. A Inciativa defensem la prostitució regularitzada. 
 
Per altra banda, ja a l’inici d’aquest mandat, el govern va intentar  evitar la possible 
ubicació d’una mesquita amb una suspensió de llicències i ara entenem que, malgrat 
que es va encetar un diàleg amb la comunitat musulmana, amb aquesta ordenança es 
restringeix i no s’acosten posicions davant la demanda de la comunitat musulmana. En 
aquell moment es va tancar el tema en fals i ara es torna a perdre l’oportunitat  de 
cercar la millor solució a una demanda real i legítima. 
 
A Iniciativa tampoc no volem macroactivitats de caràcter sexual ni tampoc d’altre tipus 
que no compleixin les normatives vigents, sobretot cap macroprostíbul d’aquestes 
característiques a la nostra vila, tampoc no volem una macromesquita al nostre nucli 
urbà. Però no volem que aquesta ordenança limiti i reguli específicament aquests dos 
tipus d’activitats, que també han d’existir i no ser discriminats per la seva naturalesa. 
 
El nostre sentit de vot hauria estat positiu si la regulació específica no s’hagués reduït 
als establiments on es realitzen activitats de caràcter sexual i que alhora s’aprofiti per 
fer-ho dels establiments  culturals, religiosos i  associatius, barrejant naps i cols, i 
posant aigua al vi. També si i la veritable motivació se’ns hagués explicat. Pensem que 
existeix una doble intencionalitat d’aquest equip de govern del quadripartit arenyenc 
per portar-la a aprovació. 
 
Aquesta ordenança ens genera molts dubtes. No sabem com pot afectar d’ara  
endavant els establiments o equipaments que centren la seva activitat  de  pública 
concurrència com discoteques, bars musicals, restaurants musicals, sales de ball i sales 
de concert, bingos, sales de festa amb espectacle i d’altres de tipus associatiu, que 
superin l’aforament amb més de les 150 persones. Que passaria si per exemple el Circ 
Cric demanés un espai fix a la nostra vila? O si el Festival de Jazz vol un lloc permanent 
en un espai estable? O a la Sala del Calisay on se celebren casaments de més de cent- 
cinquanta persones? Caldrà posar al dia les llicències de les activitats que es programen 
a la sala polivalent del Calisay? I a l’Ateneu Arenyenc o al Teatre del Seràfics? Som 
conscients que molts d’aquest equipaments, establiments culturals i associacions  no 
compleixen la normativa vigent? És a dir, pel que entenem la renovació o noves 
llicències d’establiments d’aquestes característiques es regularan a partir d’ara amb 
aquesta normativa i pensem que serà molt difícil en alguns casos complir-la. Hi ha 
locals i equipaments que no la compleixen, ni la podran complir. Existeix el risc que 
algunes no puguin tornar a demanar la llicència d’activitat i hagin de clausurar les seves 
instal·lacions. Així mateix molts establiments o equipaments amb les activitats que s’hi 
desenvolupen  si s’atenen a aquesta normativa, no podran portar-se a terme, actuant 
com una suspensió de llicències, cosa que en els temps que corren no fa més que 
tancar portes a noves activitats. Estem tancant moltes portes. 
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Per tot l’exposat, el nostre grup ha optat per l’abstenció en la proposta que es porta a 
aprovació. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal i 1 vot 
CUP  
Vots en contra:  1 vot ERC. 
Vots d’abstenció. 3 vots d’ICV.  
 
10.- Precs i preguntes.- 
 
10.- Precs.- 
 
El grup municipal d’ICV presenta els següents precs. 
. 
 1.- Demanem al govern, que convoqui les comissions de treball que han quedat 
aturades, com és ara la de la tarifació social, la de “A Arenys no es llença el menjar”, 
com també la del Reglament orgànic municipal. De la mateixa manera, demanem que 
iniciï, ja que no ho ha fet tot i les promeses de fer-ho de manera imminent, la del Pla 
d’equipaments.  
 
La tinent d’alcalde Sra. Real respon: Sobre la tarifació social el reglament  està elaborat 
i passat a Secretaria i a Intervenció per tal que en breu pugui ser portat a Ple. Però 
abans de  portar-lo,  està previst compartir-ho amb tots els grups politics. En breu es 
farà una sessió informativa, on els companys de Serveis Socials explicaran el 
procediment. I sobre “A Arenys no es llença menjar”, diu que la comissió de treball 
NO està aturada.  
Càritas  en l’última sessió, en què vostès també hi eren, va demanar que se’ls deixés un 
temps prudencial per començar sols. 
Tot just fa uns dies han canviat de local i de manera de funcionar. 
El dilluns 27/5/2013 varen fer la jornada de portes obertes en què la coordinadora de 
Serveis Socials i jo mateixa vam compartir una xerrada amb vostès explicant això que 
avui demanen al Ple. 
La setmana  del 20 al 24 de maig, tot just, Càritas va donar el consentiment per 
començar a redactar un CONVENI per la UNIFICACIÓ del Banc d’aliments. 
Des de Serveis Socials s’han buscat convenis d’altres Ajuntaments i ja s’està treballant 
conjuntament per tal de poder redactar l’esmentat conveni. 
Un cop aquest estigui redactat i consensuat per totes les parts implicades es convocarà 
una altra vegada la comissió. 
 
2.-  Demanem al govern, i a petició de veïns de la zona, que en el pla de millores 
previstes del carrers d’Arenys s’hi inclogui i es faci alguna actuació a l’avinguda Pau 
Costa, com ara revisar l’estat del paviment, les voreres, repintar els passos de vianants, 
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revisió de l’enllumenat del carrer, senyalització de camí escolar i neteja del contenidors 
ubicats a la plaça de les Olles, així com acabar les feines d’arranjament d’aquesta. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que està prevista una actuació integral en aquest 
sector inclosa en el pressupost 2013 i sol·licitada també al FEDER . Pel que fa a les 
actuacions més petites i immediates, la Brigada ja les té en compte en el seu treball.  
 
El regidor Sr. Almansa diu que  properament farem actuacions a Pau Costa com neteja 
a fons, pintada de passos de vianants i arranjament de la plaça de les Olles. 
 
El grup municipal d’ERC presenta les següents preguntes. 
 
1.- Té permís la terrassa que s’ha instal·lat davant de l’espai gastronòmic? Quan fa que 
van presentar la instància per a la seva instal·lació? Quins requeriments se li han fet? Els 
marxants dels dissabtes que instal·laven la seva parada allà, n’han estat informats? Se 
l’ha reubicat?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero respon: Abans de res, matisar que les llicències d’activitat i 
autoritzacions les emet Serveis Tècnics, per tant, la resposta a la segona part de la 
pregunta d'ICV la farà el regidor de l’àrea. 
Sí, té permís. 
En data 31 d’octubre de 2012 van sol·licitar la instal·lació d’un vetllador la qual es va 
denegar per Decret de 13 de novembre de 2012, d’acord amb l’informe desfavorable 
emès per Promoció Econòmica de 8 de novembre de 2012, en tant que calia 
compatibilitzar els usos preexistents del domini públic. Se’ls va requerir unes 
modificacions al projecte per compatibilitzar l'ús de l'espai amb la parada de dissabte. 
 
En data 5/12/2012 van presentar nova proposta, la qual en data 14 de desembre de 
2012 va rebre informe favorable del departament de Promoció Econòmica atès que hi 
havien introduït les modificacions requerides, i va quedar pendent de presentar la 
documentació tècnica necessària així com la liquidació de la taxa corresponent. 
 
En dates 26 d’abril de 2013 i 20 de maig de 2013 s’ha completat la documentació 
requerida i els Serveis Tècnics han emès informe favorable a la instal·lació del 
vetllador. 
 
Per a l’autorització efectiva del vetllador restava pendent l’aportació necessària del 
certificat final d’obra i la pròpia per posar en funcionament l’activitat. Aquesta 
documentació ha estat presentada a l’Ajuntament en data 24 de maig de 2013. Els 
Serveis Territorials estan en tràmit d’emetre informe sobre la documentació tècnica 
de l’obra i de l’activitat per a formalitzar l’autorització de l’ocupació del domini públic 
del vetllador. 
 
Des del minut zero el paradista afectat n’està al corrent, com també el representant 
local de l'Associació de Marxants, que justament va suggerir les modificacions 
tècniques del vetllador per poder-hi compatibilitzar el muntatge de la parada. 
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Atès que la instal·lació compleix tots els requisits legals i tècnics, que compta amb el 
vistiplau dels Serveis Tècnics, que no existeix cap Reglament ni norma d'usos 
comercials que justifiqui denegar la dita instal·lació, atès que l'interessat ha anat 
executant totes les adequacions que se li han demanat per realitzar l'activitat, atesa la 
situació econòmica també, aquest Ajuntament ha de resoldre favorablement. 
 
Tot això no invalida el dret a revocar l'autorització si els usos, l’ocupació o les 
condicions tècniques s’alteren respecte al que ha estat autoritzat. 
 
2.- Quant al mercat dels dissabtes, concretament a l’operació muntatge de les parades 
del matí. L’acord que existia era que de 6 a 9 del matí, l’aparcament a la zona blava on 
hi ha mercat setmanal quedava restringit als marxants per tal de facilitar-los la tasca de 
muntatge de la parada. I a partir de les 9 h entrava la franja de pagament i els marxants 
havien de pagar per l’ocupació de la zona blava. Ara sembla que no es vetlla pel 
compliment d’aquest acord i és freqüent que alguns marxants es trobin la plaça 
d’aparcament ocupada, cosa que dificulta el muntatge de la parada. Per què s’ha canviat 
el criteri?  
 
L’alcalde Sr. Fors respon: Aquest passat dissabte vam fer una prova de no posar cons, 
ja que volem reduir les hores extres, i la veritat és que majoritàriament la zona és 
buida. Deixi’ns mirar alguna setmana més per si funciona i així estalviar diners del 
capítol 1, no teníem constància de cap queixa i mirarem que la policia multi els qui s’hi 
col·loquin, cal dir que hi ha els cartells que ho prohibeixen, deixi’ns marge per veure 
que fem. 
 
 3.- L’ascensor de la Riera fa mesos que no funciona. El govern va dir fa tres mesos que 
l’arreglaria, però no ha estat així. Què pensa fer el govern municipal?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Tal com ja vaig contestar a una pregunta d’ICV 
el mes passat. Hi ha hagut uns treballs previs i que realment han estat els importants 
en el subterrani per tal d’evitar inundacions. El compromís del govern amb la 
plataforma és de posada en marxa abans de Sant Joan.   
 
4.- Fa dues setmanes un nen va ser atropellat davant la plaça de l’Església. Aquesta 
regidora ja va denunciar, el setembre de 2011, que la retirada de les jardineres que 
protegien el carril bici, eren precisament per intentar evitar aquests accidents. Llavors 
el govern va contestar que pintarien els passos zebra, però no ha estat així, i el perill 
ara ja és totalment evident. Què pensa fer el govern sobre això?  
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que els passos ja es pintaran, la Brigada ja té ordre 
dels passos que ha de pintar. Les jardineres ara com ara no es col·locaran, no obstant 
això valoraré si s’hi pot posar algun altre mobiliari urbà ja que el disseny d’aquestes 
jardineres no era el més adient. 
 
El grup municipal de la CUP presenta les següent preguntes: 
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1.- A la plaça de les Olles es va repicar una paret i s’ha deixat l’obra a mitges. Quan es 
pensa acabar l’obra? 
 
El regidor Sr. Almansa diu que la setmana vinent s’acabarà l’obra. 
 
2.- L’Ajuntament té elaborats els plans de seguretat (ciutadania, urbà, vial, de salut, 
mediambiental i de relacions socials)? 
 
L’alcalde Sr. Fors respon: No tenim clar què ens està preguntant. Hem parlat amb 
Serveis Socials, Medi Ambient, i no entenen la pregunta. El que tenim són plans 
d’emergències socials, pla de seguretat, potser estem parlant i confonent amb PAUS o 
amb protocols que sembla que és així, em comprometo ha parlar amb vostè la 
setmana que ve i recollir informació sobre els protocols de les diferents regidories. 
  
3.- L’edifici de can Cases, al carrer d’Avall xamfrà amb el carrer d’en Riera, està molt 
malmès. A petició d’un vilatà, volem saber si s’ha fet algun requeriment per evitar que 
l’edifici esdevingui, atès l’estat, un perill a la via pública. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Li contestarem la pregunta referent al tema de 
can Cases. 
 
4.- Fa un parell de setmanes van atropellar un nen a la Riera que anava darrere una 
pilota que havia sortit de la Placeta. L’equip de govern pensa prendre alguna mesura, 
atès que el fet que la mainada surti rere una pilota sense mirar passa molt i molt 
sovint? 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero dona per contestada aquesta pregunta amb el punt 
núm. 4 d’ERC. 
 
5.- Cada quan es reuneix la junta de govern local? Fem aquesta pregunta perquè en un 
document de Ple s’explicava que no era setmanalment.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que el setembre del 2012 es va constituir la Junta de 
Govern Local i que aquesta té funcions d’assistència l’alcalde i no de caràcter executiu. 
La composició de la Junta és de 6 tinents d’alcalde. Al tenir l’equip de govern 12 
regidors aquests es reuneixen per assistir a l’alcalde i per programar, coordinar les 
polítiques públiques, la comissió de coordinació i planificació que es reuneixen 
setmanalment.  
 
6.- El pas subterrani promès per la Generalitat que ha de permetre l’accés a la platja 
des de davant de l’estació encara no el tenim. Vist el resultat de les negociacions entre 
l’equip de govern i ADIF que de moment no sembla que beneficiï els arenyencs, l’equip 
de govern pensa requerir a la Generalitat la construcció del pas? 
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L’alcalde Sr. Fors respon: L’Ajuntament ha requerit a la Generalitat i ha fet saber a 
ADIF la nostra posició que el pas és imprescindible. En aquests moments el director 
general de Carreteres està posant al dia el pressupost que hi havia fet per GISA, que és 
una empresa que ja no existeix, però els diners veig difícil que els puguin tenir, ara hem 
prohibit que es posi la tanca al cantó de mar i hem dit que protestaríem enèrgicament 
si ens tanquen el pas del cantó de la Nacional  II. 
  
7.- I ara que parlem d’ascensors, com i quan s’arreglarà l’ascensor de davant de Can 
Còrdova? Ja sabem que és una pregunta recurrent als plens, però des de fa temps està 
espatllat i no actua el servei de manteniment. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que la dóna per contestada amb la núm. 3 d’ERC. 
 
El grup municipal d’ICV presenta les següent preguntes: 
 
1.-  Preguntem al govern, si ha concedit llicència per a la instal·lació de la terrassa de 
l’establiment gastronòmic ubicat a ca l’Estudiant, i si compleix les normatives de 
l’ordenança prevista. Divendres passat estava precintada, i a hores d’ara és molta la 
gent que es queixa no només de l’efecte estètic, sinó també de la gran invasió que 
provoca sobre la via pública. Preguntem així mateix al govern si ha concedit el permís 
oportú per a la instal·lació d'una terrassa a un bar de la riera Pare Fita a l’alçada del 
parc de Lurdes amb gespa a la base de terra. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Faig una mica de recorregut (històric) fins a la 
situació actual: 
 
- En data 31 d’octubre de 2012 es va sol·licitar la instal·lació d’un vetllador la qual 
es va  denegar per decret de 13 de novembre de 2012, d’acord amb l’informe 
desfavorable emès per Promoció Econòmica de 8 de novembre de 2012, en tant que 
calia compatibilitzar els usos preexistents del domini públic. 
- En data 5 de desembre de 2012 van presentar nova proposta, la qual en data 14 
de desembre de 2012 va rebre informe favorable del departament de Promoció 
Econòmica, i va quedar pendent de presentació de la documentació tècnica necessària 
així com la liquidació de la taxa corresponent. 
- En dates 26 d’abril de 2013 i 20 de maig de 2013 s’ha completat la 
documentació requerida i els Serveis tècnics han emès informe favorable sobre la 
instal·lació del vetllador. 
- Per a l’autorització efectiva del vetllador restava pendent l’aportació necessària 
del certificat final d’obra i la pròpia per posar en funcionament l’activitat. Aquesta 
documentació ha estat presentada a l’Ajuntament en data 24 de maig de 2013. Els 
Serveis Territorials estan en tràmit d’emetre informe de la documentació tècnica de 
l’obra i de l’activitat per a formalitzar l’autorització de l’ocupació del domini públic del 
vetllador. 
Aquesta, doncs, és l’actuació tècnica realitzada. 
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 2. Atès que passa el temps i no veiem resultats, contemplant com s’ha perdut el carril-
bici de la part alta de la Riera, i el de la part baixa no és gens operatiu, essent ocupat 
contínuament per cotxes que estacionen en doble filera i arribant a ser perillós, com 
s’ha constatat amb incidents recents, tornem a preguntar a l’equip de govern: hi ha 
alguna novetat pel que respecta al disseny i a l’execució del carril-bici integral, tant de 
la part alta com de la baixa de la Riera? Preguntem també: què se n’ha fet de la 
promesa que la Diputació de Barcelona es faria càrrec del nou projecte de carril bici a 
Arenys?  
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que La Diputació ens ha denegat  la petició del 
projecte  i el tornarem a demanar per a l’any vinent. 
 
3. Al ple del mes passat, només vam llegir la pregunta que ara formulem perquè la 
regidora de Governació Belén Quintero es va absentar del Ple per motius familiars. 
Tot i que va adoptar el compromís que ens faria arribar la resposta per escrit i no ho 
ha fet, la tornem a reiterar: Aquestes darreres setmanes s'han produït diversos 
accidents de ciclistes al carril bici de la part baixa de la Riera, i incidents als passos de 
vianants. Per cert, entre ple i ple, hi ha hagut d'altres incidents a la zona central de la 
Riera. Preguntem al govern si pensa fer alguna actuació per millorar la seguretat de 
persones i de ciclistes com és ara el repintat dels passos, i la col·locació de nou de les 
jardineres a tocar de la calçada com a mesura per dissuadir els vehicles que hi circulen 
amb excés de velocitat.  
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero la dona per contestada amb la pregunta núm. 4 
d’ERC. 
 
4. Ens podria aclarir el govern quin és el preu final de l'obra de la nova graderia del 
camp de futbol municipal Bernat Coll? Quina és l'aportació de la Diputació de 
Barcelona, i quina serà la de l'Ajuntament de la nostra vila? Estan ja redactats tots els 
projectes de l'obra? Hi ha algun calendari previst per a l’inici i la finalització de les 
obres de les grades del camp municipal de futbol? Hi ha algun pla per tal que pugui 
continuar l’activitat esportiva que es desenvolupa en aquestes instal·lacions mentre 
durin les obres? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Us faig un resum històric del projecte d’obra, 
grades i vestidors del camp de futbol: 
-          Per Decret d’11 d’abril de 2012 es va aprovar inicialment l’avantprojecte d’obra 
pública de grades i vestidors per import d’1.299.069,95€ (IVA, PEM i BI exclòs). 
-          Que es va sol·licitar en el marc de la Xarxa de Governs Locals de la Diputació 
de Barcelona una subvenció per realitzar el projecte. 
-          Que en data 15 de març de 2013 la Diputació de Barcelona va comunicar el 
preacord pel qual es determinava una aportació de la Diputació de Barcelona de 
750.000€. 
-          Que resta pendent la redacció del projecte, el qual està pendent de licitació, i 
que està en tràmit de preparació per la Secretaria municipal, el qual determinarà 
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l’import final de l’execució, ateses les condicions econòmiques i subvencions 
corresponents. 
 
El regidor Sr. Almansa diu les dates exactes en què començaran les obres no les 
sabem. Ara s’està redactant el plec per donar a licitació el projecte executiu a un 
arquitecte.  
Pel que fa als espais per desenvolupar l’activitat, la intenció és que el futbol 7 es 
practiqui a Arenys de Mar i el futbol 11 a camps de futbol de les poblacions veïnes. 
 
5. El diumenge passat, va visitar el Port de la nostra vila el Conseller de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya Santi Vila, un acte, on va fer pública 
l’aprovació final del Pla especial del port. Preguntem al govern si aquesta visita va tenir 
un caràcter institucional o privat, perquè en tot cas no entendríem que no s’hagués 
comunicat a tots i cadascun dels membres d'aquest Consistori.  
 
L’alcalde Sr. Fors respon: La visita va ser privada i el conseller no va fer cap declaració 
al port. L’endemà el servei de premsa del conseller va fer un comunicat, però la notícia 
que el Pla especial del port estava definitivament aprovat ja la sabíem des de dijous 
passat, que van entrar per registre el nou Pla. 
 
6. En el programa d’actuació a les platges d'Arenys de Mar 2013, publicat al web 
municipal s'hi descriu com un dels objectius per a aquesta temporada la gestió 
ambiental de les platges i la tramitació del distintiu de bandera blava. Atès que aquests 
dies s'han fet públiques les platges del litoral català amb bandera blava, que per cert han 
anat en augment, i la d'Arenys, concretament el Cavaió que es va perdre l'any passat, 
tampoc l’ha obtinguda aquest any, preguntem si s'ha arribat a presentar l'expedient i 
quines són les causes que ha esgrimit l’organisme atorgant per no donar-la.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que éss incompatible la bandera blava amb una zona 
d’aparcament com és aquest el cas. A l’Ajuntament sí que tenim la bandera de qualitat 
ambiental EMAS. 
 
7. Tot i que Arenys de Mar és el tercer municipi amb més afectats per les 
participacions preferents de Bankia al Maresme, la realitat és que poca gent s’ha 
acostat a l’Oficina del Consumidor de la nostra vila atesa per un advocat que ofereix 
orientació els divendres al matí, sobre quines opcions tenen els afectats per solucionar 
el seu problema. Ho escoltàvem aquesta setmana per Ràdio Arenys en veu del seu 
responsable, que explicava que probablement es coneix poc aquesta oferta de servei. 
Ha pensat el govern a fer alguna campanya específica per tal que aquests i d'altres 
serveis puguin ser més coneguts i utilitzats? 
 
El regidor Sr. Roman Respon: Sí, està previst fer una campanya per donar a conèixer 
aquest servei; i relacionat amb les preferents, la regidoria ha fet alguna acció, com la 
xerrada informativa del passat 6 de febrer. Quant a dades, dir-li que l’advocat de 
l'OMIC ha rebut 9 visites relacionades amb les preferents, i que, a part, altres han fet 
algunes consultes telefòniques i altres s'han adreçat al consell comarcal. 



 
  
 
 
  

38

 
8. En el document de Registre d’entrades del mes d'abril, hi consta el document d'un 
arenyenc representant de l'Associació Salvem Arenys que presenta al·legacions al Pla 
Especial de Patrimoni Arenyenc (PEPPA). Ens agradaria conèixer quines són les 
al·legacions presentades, i quina és la resposta que hi ha donat l'Ajuntament  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Respecte el Pla Especial del PEPPA, resta 
pendent que el departament de Cultura l’informi. Que entretant l’equip redactor, 
juntament amb els tècnics municipals estan valorant les peticions efectuades per 
l’entitat Salvem Arenys, així com les que s’hagin pogut presentar, per elevar un informe 
que serà traslladat a la Junta del PEPPA, previ a l’aprovació provisional del Pla especial 
per part del Ple de la corporació, d’acord amb els tràmits corresponents. 
 
9. Preguntem al govern com és que encara no s'ha posat en marxa la implantació de 
les targetes de la Deixalleria mancomunada dels dos Arenys i Sant Iscle, que hauran de 
servir per a fer les bonificacions pertinents als usuaris que en compleixin els requisits. 
Aquest gener, quan vam preguntar sobre aquesta qüestió, se’ns va comunicar que a 
partir del dia 1 de març aquest sistema seria efectiu. I al març, quan ho vam tornar a 
preguntar se’ns va respondre que a partir del 15 d'abril. Estem acabant a hores d’ara el 
mes de maig.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el funcionament de les targetes ja és efectiu, 
que en breu els vilatans rebran una comunicació informant-los. 
 
10. Volem saber si finalment es farà alguna actuació al carrer de la Perera per garantir 
l’accessibilitat amb seguretat als equipaments educatius situats a la zona del Bareu i 
garantir també la mobilitat dels vianants que els utilitzen. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que aquesta és una aportació que em va fer el 
grup municipal de la CUP hi ho farem al començament del curs escolar 2013-2014. 
 
11.- Preguntem novament al govern en quina situació és troba l’espai cedit al 
Departament per a la construcció de l’Escola Sinera, situat al pla dels Frares,. A la 
darrera pregunta que vam formular sobre aquesta qüestió, se’ns va informar que des 
del Departament es volia retornar aquest terreny a l'Ajuntament, i que aquest fet podia 
portar en cas extrem a una batalla judicial entre l’Ajuntament i la Generalitat. . Des del 
nostre grup pensem que es podria fer un accés cap a l'Escola Sinera i destinar-lo als 
usos vinculats a l’escola. Aprofitem per constatar que la tanca del Pla dels Frares té els 
llums de senyalització apagats, i dir que aniria bé que es reparessin per millorar la 
seguretat. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: En el dia d’avui, tot i les converses 
mantingudes, no consta comunicació formal d’aquest retorn. L’Ajuntament ho ha 
comunicat al Departament d’Ensenyament i ha sol·licitat l’autorització per a l’execució 
de les obres per garantir la sostenibilitat del mur del Pla dels Frares, sense que hi hagi 
hagut cap pronunciament formal. 
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Les obres realitzades han seguit la previsió temporal prevista i s’han executat amb 
normalitat. El govern no tindrà inconvenient a parlar d’alternatives si finalment el 
Departament d’Ensenyament renuncia a l’espai. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària             Vist i plau. 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 


